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PLE DE L’AJUNTAMENT  

 

 
Sessió Ordinària                                                                Dijous, 17 de desembre de 2015 
Acta núm. 13                                                                                                       1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ. 
 
Regidors/Regidores: SR. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, SRA. ROSA-MARÍA 
FERNÁNDEZ LABELLA, SR. JORDI TORT I REINA, SR. JORDI JIMÉNEZ 
HORCAJADAS, SR. GERMÁN BARRENA CASERO, SR. ÈRIC PLAZA LÓPEZ, SRA. 
GEMMA BADIA CEQUIER, SR. CARLOS GARCÍA AJENJO, SR. FRANCISCO GAVILÁN 
PEÑA, SRA. GUADALUPE DEL RÍO REYES, SR. ANDREU PÉREZ I LORITE, SR. 
ALBERT MASSANA I GRÀCIA, SRA. MARTA JIMÉNEZ I IBORRA, SRA. VERÓNICA 
BORJA MILLA, SR. MIGUEL HERRERA DÍAZ, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. 
JOSEP LLOBET NAVARRO, SR. RAMON CASTELLANO ESPINOSA I SR. ANTONI 
RAFANELL AMAT. 
 
Funcionaris: 
Secretari: sr. Roger Cots Valverde. 
Cap del servei de secretaria: sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : sr. José Mª Garcia Pascual. 
Administratiu de secretaria: sr. Gregori Puchol Sanfeliu. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia disset de desembre de dos mil quinze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, alcaldessa-
presidenta, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari, 
sr. Roger Cots Valverde. 
 
El sr. MIGUEL-ÁNGEL IBÁÑEZ GINER, justificadament, no va assistir a la sessió. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, set minuts, la sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 

1 - ACTES SESSIONS ANTERIOR 
 
Aprovar les actes de les sessions anteriors núms. 11 i 12, de data 29 d’octubre i 26 de novembre 
de 2015, respectivament.  
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PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 
2 - APROVACIÓ DEFINITIVA PRESSUPOST GENERAL ANY 201 6 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
Art.162 i ss. Del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de 
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
Art. 90 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local d’incorporació 
de les Plantillas de l’Ajuntament. 
 
Art. 20.1 Reial Decret 500/1990, de 20 d’abril d’exposició pública al BOP 
 
Art. 169.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova la Llei Reguladora 
de les Hisendes Locals de presentació de reclamacions.  
 
FETS 
 
El pressupost General de l’Entitat constitueix l’expressió xifrada conjunta i sistemàtica de les 
obligacions que com a màxim poden reconèixer l’Entitat i els seus OOAA, i els drets que 
preveuen liquidar durant el corresponen exercici ; així com les previsions d’ingressos i despeses 
de les Societats Mercantils el capital social de les quals pertanyi íntegrament a l’Entitat Local. 
 
Les Entitats Locals elaboraran i aprovaran anualment un Pressupost General, en el que 
s’integraran : 
El pressupost de la pròpia Entitat 
Els dels OOAA dependents d’aquella  
Els estats de previsió de despeses e ingressos de les Societat Mercantils el capital social de les 
quals pertanyi íntegrament a l’Entitat local. 
 
El Pressupost General contindrà per cadascú dels Pressupostos que en el s’integren : 
-Els estats de despeses en els que s’inclouran amb la deguda especificació, els crèdits necessaris 
per atendre el compliment de les obligacions . 
-Els estats d’ingressos en els que figuraran les estimacions dels diferents recursos econòmics a 
liquidar durant l’exercici. 
Les Bases d’Execució del pressupost que hauran de contenir l’adaptació de les disposicions 
generals en matèria pressupostària a l’organització de la pròpia Entitat 
 
Al Pressupost General s’uniran com annexes : 
-Els programes anuals d’actuació, inversions i finançament de les Societats Mercantils el capital 
social del qual sigui titular únic o majoritari l’Entitat Local.  
-L’estat de consolidació del pressupost de la mateixa Entitat amb el de tots els pressupostos i 
estats de previsió dels seus OOAA i Societats Mercantils . 
-Els plans d’inversions i els seus programes de finançament. 
-L’estat de previsió de moviments i situació del deute . 
 



 3 de 52

 
El pla d’inversions que haurà de coordinar-se, en el seu cas amb el programa d’actuació i Plans 
d’etapes de Planejament urbanístic, es complementarà amb el Programa Financer. 
 
Els pressupostos s’ajustaran a l’estructura establerta per l’ordre del Ministeri d’Economia i 
Hisenda de 3 de desembre de 2008 i Ordre HAP/419/2014 de 14 de març. 
 
Cadascú dels Pressupostos que s’integren en el Pressupost General haurà d’aprovar-se sense 
dèficit inicial .  
 
Aprovat inicialment el pressupost general, s’exposarà al públic, previ anunci en el butlletí oficial de 
la província, o en el seu cas, de la comunitat autònoma, durant 15 dies, en els que els interessats 
podran examinar-los i presentar-hi reclamacions al Ple. El Pressupost es considerarà definitivament 
aprovat si en l’esmentat termini no s’haguéssin presentat reclamacions; en cas contrari , el Ple 
disposarà d’un termini d’un mes per a resoldre-les. 
 
L’aprovació definitiva del pressupost general pel Ple de la corporació haurà de fer-se abans del dia 
31 de desembre de l’any anterior a l’exercici de la seva aplicació. 
 
El Pressupost general, definitivament aprovat, s’insertarà en el butlletí oficial de la corporació, si el 
tingués, i, resumit per capítols de cadascún dels pressuposts que l’integren, en el de la província, o 
en el seu cas, de la comunitat autònoma uniprovincial. 
 
En el periode d’informació pública , de data 10 al 26 de novembre, ambdós inclosos, s’ha presentat  
una reclamació: Gavà, Sí se puede, de 25 de novembre de 2015 (RE 19830). 
 
En data 1 de desembre de 2015 s’ha emès informe pel cap de la unitat de pressupost i control intern 
en què es proposa desestimar l’esmentada reclamació atès que no s’ajusten als motius taxats per 
l’article 170,2 TRLRHL, per a les reclamacions administratives al pressupost. 
 
S’han posat de manifest una sèrie d’errors materials que figuren en document annex. 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia proposa 
al Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l’adopció del 
següent acord: 
 
PRIMER .- DESESTIMAR  la reclamació presentada pel Sr. Miguel Herrera Díaz en representació 
del grup municipal “Gavà, Sí se puede “ (RE 19830 de 25/11/2015), atès que no s’ajusten als 
motius taxats per l’article 170,2 TRLRHL, per a les reclamacions administratives al pressupost. 
 
Tot això en base a l’informe del cap de la unitat de pressupost i control intern que hi ha a 
l’expedient administratiu, que s’accepta i s’incorpora al presente acord com a motivació, a l’empara 
d’allò que estableix l’art. 89-5 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les 
Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú, una fotocòpia compulsada del 
qual s’adjuntarà a la notificació que es practiqui als interessats. 
 
SEGON.- RECTIFICAR  els errors materials que s’han posat de manifest a l’expedient i que 
figuren en document annex. 
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TERCER.- Aprovar definitivament , tal com es disposa en l'Art. 169.2 i ss. del Reial Decret 
Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, el PRESSUPOST GENERAL per l’any 2016 i les seves Bases d'Execució, que 
comprèn el Pressupost de l'Ajuntament,  i les previsions d'ingressos i despeses de les Empreses 
Municipals (Prestació de Serveis al Ciutadà, SA,  i Gavanenca de Terrenys i Immobles, SA, )  
 
El resum numèric, per capítols, dels diferents Pressupostos que s'integren en el Pressupost General 
és el següent: 
 
 PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 
  
 ESTAT DE DESPESES 
 
CAPÍTOL I   - Despeses de personal ...................................................  16.991.600,00 € 
CAPÍTOL II   - Despeses en béns corrents i serveis .............................  8.729.340,00 € 
CAPÍTOL III   - Despeses financeres......................................................  1.483.100,00 € 
CAPÍTOL IV - Transferències corrents................................................  12.491.370,00 € 
CAPÍTOL VI  - Inversions Reals............................................................  746.535,00 € 
CAPÍTOL VII  - Transferències de capital .............................................  9.500,00 € 
CAPÍTOL VIII  - Actius Financers...........................................................  ---- 
CAPÍTOL IX - Passius Financers.........................................................  3.140.075,00 € 
                       TOTAL: ................................ 43.591.520,00 € 
  

ESTAT D'INGRESSOS 
 
CAPÍTOL I   - Impostos Directes .........................................................  21.326.950,00 € 
CAPÍTOL II   - Impostos Indirectes.......................................................  362.230,00 € 
CAPÍTOL III  - Taxes i altres ingressos ................................................  6.947.030,00 € 
CAPÍTOL IV  - Transferències corrents................................................  12.952.260,00 € 
CAPÍTOL V  - Ingressos Patrimonials.................................................  1.230.610,00 €   
CAPÍTOL VI  - Alienació d'Inversions reals .........................................  ---- 
CAPÍTOL VII  - Transferències de capital .............................................  ---- 
CAPÍTOL VIII  - Actius Financers...........................................................  772.440,00 € 
CAPÍTOL IX - Passius Financers.........................................................  ----  
         TOTAL: ................................ 43.591.520,00 € 
 

PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
DE LA SOCIETAT MERCANTIL "PRESEC,S.A."  

 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal .........................................................................  7.394.512,80 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis...................................................  2.337.297,20 € 
  - Despeses financeres ...........................................................................  54.901,00 € 
  - Passius Financers...............................................................................  22.149,00 € 
         TOTAL: ................................ 9.808.860,00€ 
 
 PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  - Taxes i altres ingressos ......................................................................  355.810,00 € 
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  - Transferències corrents......................................................................  9.453.050,00 € 
         TOTAL: ................................ 9.808.860,00 € 
 
 
 PREVISIONS DE DESPESES I INGRESSOS 
 DE LA SOCIETAT MERCANTIL "GTI,SA"  
 
 PREVISIONS DE DESPESES 
 
  - Despeses de personal .........................................................................  330.540,00 € 
  - Despeses en béns corrents i serveis...................................................  196.900,00 € 
  - Despeses financeres ...........................................................................  10.000,00 € 
  - Transferències corrents......................................................................  66.000,00 € 
  - Actius financers .................................................................................. 648.150,00 € 
  - Passius financers................................................................................  102.140,00 € 
         TOTAL: ................................ 1.353.730,00 € 
 

PREVISIONS D'INGRESSOS 
 
  - Taxes i altres ingressos ......................................................................  1.172.700,00 € 
  - Transferències corrents......................................................................  23.030,00 € 
  - Ingressos patrimonials ......................................................................  158.000,00 € 
         TOTAL: ................................ 1.353.730,00 € 
 
 
A l'esmentat Pressupost, i com document incorporat al mateix conforme al que disposa l'Art. 90 de 
la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règimen Local, s'acompanyen les 
PLANTILLES DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ per  a l'exercic i de l’any 2016 que comprèn 
els llocs de treball reservats a funcionaris de carrera, personal eventual i personal contractat en 
règim de dret laboral i la modificació de la RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL de 
l’Ajuntament.  
 
QUART  .- Publicar, d’acord amb l’article 169.3 del Text Refós de la Llei d’Hisendes Locals, 
l’acord d’aprovació definitiva del Pressupost General per l’any 2016 i remetre’n una còpia a la 
Delegació d’Hisenda i a la Generalitat de Catalunya tal com disposa l’article 169.4 del mateix text. 
 
L’acord va ser adoptat per tretze (13) vots a favor (8 PSC, 3 ERC i 2 CiU), dos (2) en contra 
(GSsP) i cinc (5) abstencions (3 C’s i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

---------- 
 

El sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de l’equip de govern, va encetar el debat del punt 
exposant que en el període d’informació pública el grup municipal de GSsP va presentar 
una al·legació al pressupost, la qual, s’havia desestimat atès que no s’ajustava als motius 
taxats a l’article 170.2 de la Llei reguladora de les Hisendes Locals. 
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Tot seguit, la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP, va intervenir per 
manifestar que la formació política que representa mantindria el mateix posicionament de 
vot que l’efectuat en el seu dia en l’aprovació inicial de l’acord. 
 
 
En el torn de la formació política de GSsP, el regidor Miguel Herrera va recordar que ja 
van mostrar el seu desacord als pressupostos el mes d'octubre, per ser socialment injusts 
i mantenir a sis càrrecs de confiança el cost dels quals és de mig milió d'euros.  
 
Va reiterar els mateixos motius per tornar a rebutjar la seva aprovació aquest cop 
argumentant que havien presentat alternatives al pressupost, exposant la necessitat de 
prescindir dels assessors del govern i invertir aquests diners en una Taula d'emergència 
social, dotant al seu torn de més personal i mitjans als Serveis Socials municipals. A 
més, va mostrar el seu descontent pel fet d’observar que no existia ni la voluntat de 
poder debatre el contingut.  
 
Per concloure, va afegir que aquests no són els pressupostos més socials que havien fet 
com havien demostrat, i qualsevol que recolzés aquests pressupostos estaria recolzant 
una forma de gestió ineficaç i injusta amb la població de Gavà. 
 
 
Pel que feia al grup municipal d’ERC, el regidor Albert Massana va exposar com a 
antecedents que la formació política que representa va  arribar el passat novembre a un 
acord amb l’equip de govern, per primer cop, per incloure als pressupostos del 2016 
divuit projectes per afavorir l’ocupació, el progrés social i la solidaritat a la ciutat. Un 
acord que té com a objectiu prioritari per a ERC-Gavà la millora de la justícia i el 
progrés social a la ciutat. 
 
Es tractava d’unes partides acordades per la recerca de feina activa de persones 
desocupades i per a programes i projectes d’ocupació juvenil. Partides què, en 
definitiva, --digué-- són mesures per ajudar als col· lectius més castigats per la dura 
situació actual, com la gent jove sense feina i els que porten molt de temps a l’atur. 
També s’apostava per la solidaritat, per la igualtat, la diversitat, la cohesió social, la 
participació real de les entitats locals en la gestió de Gavà, la promoció de la cultura i 
l’educació, la defensa del medi ambient i la reducció del deute municipal. 
 
Afegí que tots eren punts importants del seu programa electoral, així com del model de 
ciutat que defensaven, per la qual cosa el vot que emetrien només podria ser afirmatiu 
per aquest pressupost què era totalment coherent amb els seus principis ideològics. 
Considerava que s’havia fet un gest que s’havia de valorar i sabien que així s’havia fet 
ja que l’acord incloïa la creació d’una comissió de seguiment que vetllarà, cada quatre 
mesos, pel compliment dels projectes acordats. Per acabar, esperava que el pacte 
tingués un efecte positiu en la ciutat, tal i com  ho espera i els hi havia demanat molta 
gent. 
 
 
El sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde, va donar les gràcies a la formació política d’ERC per 
la seva  considerant que els dos únics grups d’esquerres del Ple compartien valors i 
eren capaços d’aprovar conjuntament qüestions socials i d’ocupació. 
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D’altra banda, es va adreçar al sr. Herrera per dir-li que la normativa actual impedia fer 
noves contractacions llevat d’alguns cossos en funció de la seva taxa de reposició. Per 
aquest motiu, i donada la impossibilitat de destinar més personal en l’àmbit dels serveis 
socials l’únic que podia fer l’equip de govern era destinar més mitjans, qüestió que es 
faria arran de l’acord pactat amb ERC. 
 
Pel que feia als càrrecs directius de l’ajuntament eren directius  professionals que 
havien demostrat i demostraven, amb escreix, la seva vàlua recordant-li que potser ell 
estava acostumat a que la gent del seu partit contractés al seu nebot com en el cas de la 
sra. Carmena, o al seu marit, com en el cas de l’Ada Colau, o a la seva dona el sr. 
Pisarello, deixant palès aquí no es tenia cap relació personal amb els càrrecs directius. 
 
 
El sr. Miguel Herrera, regidor de GSsP, va intervenir de nou per expressar que els 
càrrecs de confiança no eren càrrecs directius i que estaven inclosos en el capítol I de 
despeses i, per aquest motiu, si s’eliminaven els càrrecs es disposaria de 500.000 euros 
per contractar a més gent. 

 
 
3 - APROVACIÓ DEFINITIVA DE LES MODIFICACIONS DE LE S ORDENANCES 
FISCALS PER A L’EXERCICI 2016  
 
El tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, d’acord amb el que 
disposen els articles 15 i 16 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova 
el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, va sotmetre a l’aprovació del Ple, la 
proposta d’acord de modificació d’Ordenances Fiscals, que va ser aprovat inicialment en sessió 
ordinària el dia 29/10/2015. 
 
Durant el període d’exposició de 30 dies de les ordenances fiscals, s’ha realitzat una al· legació 
contra la Ordenança Fiscal Núm. 1 Impost sobre Bens Immobles 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia sotmet a 
l’aprovació del Ple els següents acords: 
 
Primer.-  Desestimar les al·legacions presentades per Miguel Herrera Díaz, en representació del 
Grup Municipal “Gavà, Sí se puede”,  contra la Ordenança Fiscal Núm 1 Impost sobre Bens 
Immobles , en base a l’informe tècnic de data 2 de desembre que figura a l’expedient. 
 
Segon.- Aprovar expressa i definitivament els expedients de modificació de la Ordenança Fiscal  
Núm 1 Impost sobre Bens Immobles que va ser objecte d’al·legacions durant el període 
d’exposició pública. 
 
Tercer.- Entendre aprovats definitivament la resta dels expedients de Modificació de les 
Ordenances Fiscals per a l’exercici 2016, aprovats provisionalment pel Ple de l’Ajuntament de 
data 29 d’octubre de 2015, en haver transcorregut el termini d’exposició pública sense que 
s’hagin presentat reclamacions i de conformitat amb l’article 17.3 del Reial Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals. 
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Quart .- Aquest acord i el text íntegre de les Ordenances Fiscals Modificades per a l’exercici de 
2016 hauran de ser publicades en el BOP, sense que entrin en vigor fins a que s’hagi portat a 
terme l’esmentada publicació, de conformitat amb l’art. 17.4 de l’esmentada norma. 
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 CiU), quatre (4) en contra (2 GSsP i 
2 PP) i sis (6) abstencions (3 C’s i 3 ERC), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

---------- 
 

El sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de l’equip de govern, va assenyalar que en el període 
d’informació pública el grup municipal de GSsP va presentar una al·legació, la qual, 
s’havia proposat desestimar en base a l’informe tècnic efectuat pel Tresorer. 
 
 
A continuació, la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP, va prendre l 
aparaula per dir que la formació política que representa mantindria el mateix 
posicionament de vot que l’efectuat en el seu dia en l’aprovació inicial de l’acord. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Miguel Herrera, regidor del grup municipal del GSsP, manifestà 
que a l’igual que havien fet a l'octubre, rebutjaven l'augment dels impostos perquè 
consideraven que no era necessari, tenint mig milió d'euros en el cost de sis assessors per 
al govern del PSC i  CiU. 
 
Va recordar que havien presentat al·legacions en contra de l'augment dels impostos i va dir 
a l’equip de govern que s’havia d’estalviar diners a la ciutat per altres vies abans de pujar 
els impostos als veïns i veïnes. 
 
 
El següent regidor que va intervenir va ser el sr. Albert Massana, regidor del grup 
municipal d’ERC, qui va reiterar el posicionament que havien tingut la formació política 
que representava en l’anterior Ple, és a dir, l’abstenció. En aquest sentit, va recordar que 
tot i haver mantingut negociacions amb l’equip de govern finalment no van arribar a un 
acord pel que feia als ingressos de l’IBI. Per acabar, va avançar que farien un vot 
d’abstenció. 

 
 
 
4 - APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE C RÈDITS NÚM 
17/2015 DEL PRESSUPOST GENERAL 2015 DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ  
 
FONAMENTS DE DRET  
 
Articles 177 a 182 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals.  
Transferències de crèdit article 41 del Reial Decret 500/1990 
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Crèdits extraordinaris i Suplements de crèdit articles 35 a 37 Reial Decret 500/1990 
 
FETS 
 
Havent estat aprovat amb caràcter definitiu el Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà per a 
l'exercici 2015, en sessió celebrada el dia 18 de desembre de 2014. 
 
Atès la necessitat de modificació del pressupost de despeses sense alterar la quantia total del 
mateix, mitjançant transferència de crèdit. 
 
Vist l'informe de fiscalització amb la conformitat de la intervenció i la Memòria d'Alcaldia. 
 
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia proposa 
al Ple de l'Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent l'adopció del 
següent acord: 
 
PRIMER . Aprovar inicialment la modificació de crèdits per transferència de crèdit del 
Pressupost de l’Ajuntament 2015, amb el detall per aplicacions que figura a continuació i per un 
import total de 175.000 € d’acord amb l’estructura següent: 
 
 

SEGON- Que un cop transcorregut el termini d'exposició al públic a l'efecte de reclamacions i 
al.legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, sense que s'hi hagi interposat cap reclamació o al.legació, s'entengui definitivament 
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit núm 17/2015 del pressupost de l'Ajuntament 
corresponent a l'exercici 2015. 
 
L’acord va ser adoptat per quinze (15) vots a favor (8 PSC, 3 ERC, 2 PP i 2 CiU), cap en contra 
i cinc (5) abstencions (3 C’s i 2 GSsP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
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---------- 

 
Un cop feta l’exposició d’aquest punt pel sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de l’equip de 
govern, va prendre la paraula el sr. Miguel Herrera, regidor del grup municipal de GSSP, 
qui va expressar farien un vot d’abstenció atenent a que no havien estat presents ni havien 
estat part en la votació dels pressupostos del 2014. 
 
 
Seguidament, el sr. Albert Massana, regidor de la formació política d’ERC, va manifestar 
que a diferència d’altre vegades en les que i havia hagut modificacions de crèdit perquè 
corresponien a partides de subvencions considerava que eren correctes i, en conseqüència, 
votarien a favor de l’aprovació de l’acord. 
 
 
El sr. Carlos García, regidor de C’s, va dir que si bé no estaven en contra de la modificació 
de crèdits en si perquè el lògic es que s’hi sobrava diners d’una partida i en altre mancava 
es fes el oportú traspàs, el cert és que sí estaven en desacord amb la dotació pressupostària 
que feia l’equip de govern en el pressupost de 2016 per a les mateixes partides al 
considerar que existia una manca de precisió o de realisme en dites partides. En aquest 
sentit, existien partides en les que havien sobrat diners al final de l’exercici però al 2016 es 
tornava a pressupostar la mateixa quantitat o una de similar, sense tenir en compte el 
romanent obtingut en la partida aquest any i que feia aconsellable una reducció de l’import 
pressupostat. Això succeïa en partides com electricitat d’edificis de col·legis, electricitat 
d’edificis administratius, electricitat de via pública, entre d’altres. 
 
Així les coses, es tenia la sensació --digué-- que el pressupost es feia copiant les dades de 
l’anterior exercici sense tenir en compte les necessitats concretes existents i, per aquest 
motiu, va avançar que farien un vot d’abstenció. 
 
 
Intervingué de nou el sr. Jordi Tort per esclarir que un dels motius pel quals s’havia 
consumit menys eren actuacions d’estalvi energètic i desviacions en les facturacions. Era 
difícil pels serveis tècnics fer un ajust concret sobre quin seria el cost energètic d’un any 
per altre i la seva concreció en partides. 
 
D’altra banda, va reconèixer que de vegades es feia difícil preveure en els temps les 
desviacions i per aquest motiu va informar que aquest any s’estava implementant un 
sistema de control de gestió que permetria ajustar-se més i evitar desviacions.  
 

 
 
5 - DONAR COMPTE DE L’INFORME D’INTERVENCIÓ D’AVALU ACIÓ DEL 
COMPLIMENT DE L’OBJECTIU D’ESTABILITAT, REGLA DE DE SPESA I NIVELL 
DE DEUTE VIU CORRESPONENT A LA CORPORACIÓ I ENS DEPENENTS QUE 
FORMEN PART DEL SECTOR ADMINISTRACIONS PUBLIQUES, E N RELACIÓ AL 
PRESSUPOST PER L’EXERCICI 2016 
 
En aplicació de l’article 15 de l’Ordre HAP/2015/2012 , d’1 d’octubre de 2012, per la qual es 
desenvolupen les obligacions de subministrament d’informació previstes a la LLOEPSF es dona 
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compte de l’informe d’intervenció d’avaluació del compliment de l’objectiu d’estabilitat, regla de 
despesa i nivell d’endeutament viu corresponent a la Corporació i Ens depenents, que formen part 
del sector Administracions Públiques, en relació al Pressupost per l’exercici 2016. 
 
 
6 - LIQUIDACIÓ DE LA SOCIETAT DE CAPITAL ÍNTEGRAMEN T MUNICIPAL 
GAVANENCA D’OBRES, SL  
 
Antecedents 
 
La Junta General de GAVANENCA D’OBRES, SL, en sessió de data 29 de novembre de 2012. 
va acordar la dissolució de la societat, el cessament de tots els membres del Consell 
d’Administració i la designació de tres liquidadors col·legiats. 
 
Des de la data exposada els liquidadors han realitzats les operacions necessàries per a la 
liquidació de la societat conforme consta en l’informe dels liquidadors i el balanç final de 
liquidació que obren a l’expedient. 
 
Conforme els articles 371 a 400 del «Real Decreto Legislativo 1/2010 de 2 de julio, Texto 
Refundido de la Ley de sociedades de capital” cal que la Junta General adopti l’oportú acord de 
liquidació aprovant el balanç de liquidació i un projecte de divisió entre els socis (en aquest 
supòsit l’entitat PRESTACIÓ DE SERVEIS AL CIUTADÀ, SA, de capital íntegrament 
municipal es el soci únic) de l’actiu que pugui resultar de la liquidació. 
 
Adoptat l’acord que ens ocupa es té que procedir a formalitzar l’escriptura pública d’extinció de 
la societat en la que caldrà fer constar (article 395 (RDL 1/2010). 
 

a. Que ha transcorregut el termini per a la impugnació de l’acord d’aprovació del 
balanç final sense que s’hagin formulat impugnacions o que ha guanyat fermesa la 
Sentencia que els hagi resolt. 

 
b. Que s’ha procedit al pagament dels creditors o a la consignació dels seus crèdits. 

 
c. Que s’ha satisfet als socis/soci la quota de liquidació o s’ha consignat el seu import.  

 
Conforme l’article 219 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals les funcions de 
la Junta General de la societat son assumides pel Ple municipal  
 
Per tot això, la tinenta d’alcalde de l’àmbit de Ciutat i Territori proposa al Ple de l'Ajuntament, com a 
Junta General de l'empresa GO,SL., previ dictamen de la Comissió Informativa, l’adopció del 
següents  
 
ACORDS 
 
PRIMER .- Aprovar les operacions de liquidació, l’informe dels liquidadors i el balanç 
final de liquidació, realitzats pels liquidadors col· legiats de la societat designats per acord de la 
Junta General de GAVANENCA D’OBRES, SL, adoptat en sessió de data 29 de novembre de 
2012. 
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SEGON.- Aprovar l’atribució a la societat de capital íntegrament municipals 
PRESTACIÓ DE SERVEIS AL CIUTADÀ, SA , amb NIF núm. A-58420985 i domicili 
social a la Plaça Jaume Balmes s/n. de Gavà, soci únic de GAVANENCA D’OBRES, SL, del 
actiu resultant de la liquidació que es realitzarà mitjançant transferència bancària, 
conforme allò establert en l’informe dels liquidadors. 
 
TERCER.- Facultar als liquidadors col·legiats de la societat GAVANENCA D’OBRES, SL per 
a comparèixer davant Notari amb la fi procedir a la formalització, protocol·lització i inscripció 
en el Registre Mercantil dels acords anteriors amb les més amplies facultats que en dret fossin 
necessàries per a poder-los interpretar, completar i esmenar. 
 
L’acord va ser adoptat per divuit (18) vots a favor (8 PSC, 3 C’s, 3 ERC, 2 PP i 2 CiU), cap en 
contra i dos (2) abstencions (GSsP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

La sra. Rosa-María Fernández va realitzar una breu exposició d’aquest acord i, a 
continuació, la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP, va intervenir per 
manifestar que votarien a favor de l’aprovació de l’acord atès que aquesta era una de 
les reclamacions efectuades en l’anterior mandat.  
 
 
En el torn del grup municipal d’ERC, el sr. Albert Massana va expressar la seva 
conformitat a que un cop transcorregut el termini per a la impugnació de l’acord 
d’aprovació del balanç, s’hagués procedit al pagament dels creditors i s’hagués satisfet 
als socis la quota de liquidació es procedís a la racionalització de la despesa i 
organització de serveis que, com a formació política municipal, havien reclamat en el 
seu dia. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Carlos García, regidor del grup municipal de C’s, va dir, en 
primer lloc, que votarien a  favor, però va voler fer un paral·lelisme entre Gavanenca d' 
Obris, S.L. i l'empresa municipal GTI i les diferències entre la manera de procedir per 
part de l'equip de Govern sobre aquest tema en una i una altra empresa. 
 
En aquest sentit, recordà que davant les ingents despeses que suposava per Gavá 
l'empresa GTI i la falta d'activitat d'aquesta (amb excepció dels treballadors que 
s'ocupen de la zona blava) Ciutadans van proposar realitzar un estudi de viabilitat 
d'aquesta empresa per tal de prendre mesures sobre aquesta qüestió i, depenent del seu 
resultat, una de les mesures podria arribar a ser la liquidació de la societat. Afegí que la 
resposta de l’equip de govern a dita proposta va ser posar el crit en el cel acusant-los de 
no tenir en compte els llocs de treball i de tenir una visió de les empreses municipals 
com si fossin empreses mercantils privades. 
 
Curiosament --digué-- el PSC de Gavá no semblava que mantingués la mateixa teoria o 
opinió per a totes les empreses i treballadors que d'una manera directa o indirecte 
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depenen de l'Ajuntament, atès que Gavanenca d' Obres, S.L. s'havia liquidat per no 
tenir activitat i a més va suposar l'acomiadament de dos empleats que no es van 
subrogar en Presec. Per tant, a la vista d'aquesta acció que havien dut a terme amb 
Gavanenca d'Obres va proposar el replantejament del futur de GTI, S.A. oferint la seva 
col·laboració per treballar junts en un informe sobre la viabilitat o no d'aquesta empresa 
que estava generant quantioses despeses als ciutadans de Gavà. 
 
 
Va prendre de nou la paraula la sra. Rosa-Maria Fernández per respondre que ja en el 
seu dia ja es va comunicar que eren supòsits totalment diferents, per una banda, hi 
havien les empreses municipals GTI, SA i PRESEC, SA, les quals eren viables i per 
altra, l’empresa Gavanenca d’Obres, S.L. que no tenia res a veure. 

 
 
7 - DESAFECTACIÓ PARCEL·LA 7.2a DEL PLA PARCIAL CEN TRAL MAR”  

 
Antecedents 
 
1. Per Decret de l'Alcaldia de 5 de novembre de 2015 es va incoar expedient d'alteració jurídica 
de l'immoble de 1.133 m² de sòl, ubicat al carrer dels Tellinaires, que correspon a la parcel·la 
7.2a del Pla Parcial de Central Mar (Modificació aprovada per la Comissió d'Urbanisme de 
l'Àmbit Metropolità de Barcelona de 30 de maig de 2013). 
 
2. Per part de la tinenta d'alcalde de l'Àmbit de Ciutat i Territori es va elaborar la memòria sobre 
la conveniència i oportunitat d'acordar l'esmentada desafectació. 
 
3. Aquest expedient ha estat sotmès a informació pública durant vint dies mitjançant anunci al 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona d'20 de novembre de 2015, i al tauler d'anuncis i a 
la pàgina web municipal sense que s'hagin produït al·legacions. 
 
4. Per part de la Secretaria General s'ha emès informe (IS125/2015) en el que s'estableix que 
l'òrgan competent per a prendre l'acord de desafectació d'un bé de domini públic és el Ple de 
l'Ajuntament amb la majoria absoluta del nombre legal de membres. 
 
Per tot això, la tinenta d’alcalde de l’àmbit de Ciutat i Territori proposa al Ple de l’Ajuntament, 
previ dictamen de la Comissió Informativa, l’adopció del següent 
 
ACORD 
 
Alterar,  un cop tramitat i sotmès a informació pública l'expedient establert a l'article 20 del 
Decret 336/1988, de 17 d'octubre, la qualificació jurídica de la següent finca: 
 

“URBANA: Parcel·la qualificada com equipament públic de figura trapezoïdal i de mil 
cent trenta-tres metres quadrats (1.133 m²) de superfície. LLINDAR: Nord, amb el 
carrer dels Tellinaires, Sud i Est amb Ajuntament de Gavà, parcel·la d'equipament 
públic 7.2 b), i Oest amb la Generalitat de Catalunya, parcel·la destinada a equipament 
públic 7.1.  

 
que correspon a la parcel· la d'equipament 7.2a del Pla Parcial Central Mar, desafectant-la del 
domini públic i qualificant-la com a bé patrimonial. 
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---------- 

 
Un cop feta la exposició del punt per part de la sra. Rosa-María Fernández, tinenta 
d’alcalde, va intervenir la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP, per 
dir que amb aquesta desafecció el govern facilitava els tràmits per tal que la Generalitat 
de Catalunya, que era l’administració competent, iniciés les obres de construcció del 
nou centre escolar a Gavamar. Es tractava d’una reivindicació constant de les famílies, 
veïns i alhora de l’ajuntament materialitzada en diverses Declaracions Polítiques 
aprovades per unanimitat de les forces polítiques.  
 
Per concloure, va mostrar la seva satisfacció pel fet que el govern de la Generalitat 
comencés a distribuir millor els seus recursos i els destinés a allò que realment 
interessava a la ciutadania, com era la sanitat, l’ocupació i l’educació.  
 
 
La intervenció del grup municipal de GSsP va anar a càrrec de la regidora Verónica Borja, 
qui va voler recordar que en la darrera sessió de Ple se’ls va dir que no s’havien estudiat 
prou bé l’informe relatiu a la qüestió de la llar d’infants que s’havia de realitzar a les 
Bòbiles. Per aquest motiu, i en relació a l’Institut que s’anava a construir en la zona de 
Gavamar, va voler deixar palès que en el mateix informe en qüestió, en el que s’apel·lava 
a la necessitat d’una llar d’infants, també es feia menció del menester  d’un Institut a 
Gavamar assenyalant-se la seva execució cap a l’any 2011.  
 
Des de la formació política que representava estaven d’acord amb la cessió de solars per 
tal que es poguessin dedicar a qüestions tan rellevants com ara l’educació però lamentaven 
que es fes tardanament i que se’ls hi hagués dit en el Ple anterior que no hi havia recursos 
per fer la llar d’infants a les Bòbiles però en canvi, si per instal·lar-hi la seu de la Policia 
Municipal. 
 
 
La següent intervenció la va dur a terme la sra. Marta Jiménez, regidora del grup 
municipal d’ERC, qui, en primer lloc, va avançar que votarien a favor de l’aprovació de 
l’acord ja que es congratulaven pel fet que els tràmits per aconseguir un Instrut-Escola a 
Gavamar anessin endavant. 
  
Al mateix temps, va desitjar que s’agilités el màxim possible l’actuació per tal de disposar, 
quan abans millor, d’aquest nou equipament educatiu a la ciutat doncs suposaria més 
places d’ensenyament secundari a Gavà. En aquest sentit, va indicar que l’oferta d’aquest 
tipus de places era sensiblement inferior a la existent en l’escola privada. 
 
Per acabar, va demanar que s’insistís, tant com fos possible, davant de  la Generalitat  
l’execució del projecte de reforma de l’Institut Bruguers atès que també era molt necessari. 
 
 
La formació política de C’s, mitjançant el regidor Carlos García, va manifestar que els 
hagués agradat que la parcel·la continués essent un bé de domini públic ja que amb aquest 
règim jurídic la parcel·la no es podria embargar, ni vendre ni obtenir-se la seva propietat 
mitjançant usucapió. 
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No obstant l’anterior, entenien que aquest interès que tenia Ciutadans també els tenia 
l'equip de govern i que no s'havia pogut negociar amb la Generalitat. Per aquesta raó i 
perquè estaven a favor de la construcció de l'escola, va avançar que votarien a favor en 
aquest punt. 
 

 
8 - TEXT REFÓS DE LA 2ª MODIFICACIÓ PUNTUAL ORDENAN CES REGULADORES 
DEL PLA PARCIAL DEL SECTOR PLA DE PONENT (Articles;  42, 43, 44, 64, 65 i 67)  
 
Antecedents 
 
La 2ª Modificació puntual de les ordenances reguladores del Pla Parcial del sector Pla de Ponent 
(Articles: 42, 43 i 44), va ser aprovada inicialment per acord de la Junta de Govern Local de 28 
de març de 2014 i provisionalment per acord del Ple de 25 de setembre de 2014. 
 
La Comissió Territorial d'Urbanisme de l'àmbit metropolità de Barcelona, en sessió de 28 de 
novembre de 2014, va acordar suspendre l'aprovació definitiva fins la incorporació a traves d'un 
text refòs d'un seguit de prescripcions, entre les que destacaven les derivades d'un informe a 
demanar a la Direcció General de Comerç. El Ple de l'Ajuntament de 24 de juliol de 2015 va 
donar conformitat al text refós. 
 
La Comissió Territorial d'Urbanisme de l'àmbit metropolità de Barcelona, en sessió de 22 
d'octubre del 2015, va acordar mantenir la suspensió de l'aprovació definitiva fins la 
incorporació a traves d'un text refós prescripcions següents: 
 

1. Mantenir la suspensió de l'aprovació definitiva de la modificació puntual ordenances 
reguladores del Pla parcial del sector Pla de Ponent pel que fa als articles 42,43 i 44 de 
Gavà, promogut per Ajuntament de Gavà i tramès per l'Ajuntament, fins que mitjançant 
un text refós que es presentarà per duplicat, verificat per l'òrgan que ha atorgat 
l'aprovació provisional de l'expedient i diligenciat, es compleixin les prescripcions 
següents: 
 
1.1 Cal incorporar les prescripcions de l'informe de la Direcció General de Comerç en 
els articles corresponents de la normativa i excloure de l'apartat 9 Informe ambiental on 
diu que no cal sol· licitar informe a la Direcció General d'Aviació Civil. 
 
1.2 Cal fixar normativament que el sostre amb ús comercial que se situï en planta 
soterrani computarà als efectes del sostre màxim previst. També cal recollir en els 
plànols i en els quadres corresponents de les illes A8 i B2 les modificacions del 
planejament definitivament aprovat. En el mateix sentit cal modificar també el redactat 
de l'article 67 de les ordenances reguladores del Pla Parcial. 
 
2. Recordar a l'Ajuntament que en compliment del punt 2 de l'esmentat acord de la 
Comissió, cal presentar el text de la normativa urbanística en la doble versió, en llengua 
catalana i en llengua castellana, tal com determina l'article 4.4.2.1 de l'ordre 
PTO/343/2005. 
 

L'obligació d'incorporar les prescripcions de l'informe de la Direcció General de Comerç de 9 de 
març de 2015 en els articles corresponents de la normativa del pla parcial, implica una 
modificació dels articles 64, 65 i 67 de llurs ordenances reguladores, que regulen l'us comercial, 
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les places d'aparcament i la distribució del sostre, modificacions que no tenen caràcter 
substancials. 
 
Per tot això, la tinenta d’alcalde de l’àmbit de Ciutat i Territori proposa al Ple de l’Ajuntament, previ 
dictamen de la Comissió Informativa, l’adopció del següent 
 
ACORDS: 
 
PRIMER.-  Donar conformitat al Text Refós de la 2ª Modificació puntual Ordenances 
Reguladores del Pla Parcial del sector Pla de Ponent (Articles: 42, 43, 44, 64, 65 i 67) , el 
qual incorpora les prescripcions indicades per la Comissió Territorial d'Urbanisme de l'àmbit 
metropolità de Barcelona, en sessió de 22 d'octubre de 2015. Els articles, 64, 65 i 67 es 
modifiquen d'ofici al incorporar les prescripcions de l'informe de la Direcció General de 
Comerç de 9 de març de 2015 
 
SEGON.- Trametre l'esmentat Text Refós a la Comissió Territorial d’Urbanisme de l’àmbit 
metropolità de Barcelona (Av. de Josep Tarradellas, 2-6, 08029 Barcelona). 
 
L’acord va ser adoptat per quinze (15) vots a favor (8 PSC, 3 C’s, 2 PP i 2 CiU), tres (3) en 
contra (ERC) i dos (2) abstencions (GSsP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

---------- 
 

La sra. Rosa-María Fernández va realitzar una breu exposició d’aquest acord i, a 
continuació, el sr. Albert Massana va prendre la paraula per dir que encara que en 
aquest punt de l’ordre del dia es tractava de donar conformitat a un text o esmenar un 
document, des de la formació política que representava votarien negativament justificant 
dita decisió en el fet de que sempre havien estat  darrera d’aquesta qüestió, juntament amb 
la Plataforma Salvem el Calamot, des de l’any 2005 i, per coherència, el seu vot havia de 
contrari a la seva aprovació. 

 
 
9 - ENCÀRREC DEL SEGUIMENT DIARI DE L’EQUIP DE TREB ALL, EXISTÈNCIA 
I MANTENIMENT DEL MATERIAL, EQUIPAMENT I MESURES DE  SEGURETAT I 
TRANSPORT NECESSÀRIES PER A LA REALITZACIÓ DEL PROJ ECTE 
“ACTUACIONS DE PREVENCIÓ I MANTENIMENT FORESTAL I D E JARDINERIA 
A L’ENTORN DE LA SERRA DE LES FERRERES ” DEL PROGRA MA DE SUPORT 
ALS TERRITORIS AMB MAJORS NECESSITATS DE REEQUILIBR I 
TERRITORIAL I SOCIAL: PROJECTE TREBALL ALS BARRIS -  CONVOCATÒRIA 
PER A L'ANY 2015  
 
FETS 
 
Primer-  El Servei d'Ocupació de Catalunya, del Departament d'Empresa i Ocupació de la 
Generalitat de Catalunya van publicar al DOGC en data 23 d'abril de 2015, la Resolució 
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EMO/758/2015, de 17 d'abril, per la qual s'obria la convocatòria per a l'any 2015 per a la 
concessió de subvencions destinades al Programa de suport als territoris amb majors necessitats 
de reequilibri territorial i social: Projecte Treball als Barris.  
 
Segon- L’àmbit de Presidència, Serveis Generals i Promoció Econòmica, i un cop valorada la 
convocatòria, el grau de desenvolupament del projecte integral i la diagnosi del territori d’acció, 
en data 22 de maig de 2015 va signar el Decret DE1413/2015 per presentar, a l’esmentada 
convocatòria, el següent Pla d’execució anual (part general i part específica), les característiques 
del qual són les que a continuació s’especifiquen:  
 

• Programa D: Programes d'experienciació laboral 
 

o D.1 Actuacions ocupacionals 
 

Nom del programa 
Cost total 

del 
programa 

Subvenció 
sol·licitada 

Aportació 
fons propis 

Persones a 
contractar 

Actuacions de prevenció i 
manteniment forestal i de jardineria a 
l’entorn de la Serra de les Ferreres  

63.825,54 € 42.288,04 € 21.537,50 € 5 

Monitoratge i acompanyament a 
infants amb dificultats específiques 
amb dificultats específiques 

25.943,44 € 21.688,90 € 4.254,54 € 2 

 
o D.2 Actuacions professionals 

 

Nom del programa 
Cost total 

del 
programa 

Subvenció 
sol·licitada 

Aportació 
fons propis 

Persones a 
contractar 

Dinamització i activació social, 
laboral i formativa als barris  

33.384,46 € 30.030,86 € 3.353,60 € 2 

 
La part no finançada anirà a càrrec de les aplicacions pressupostàries segons el detall següent: 
 

Concepte Partida Import  

Retribucions bàsiques personal 
Treball als barris 

12015 2419T 141020015 6.153,40 € 

Seguretat social laborals Treball 
als barris 

12015 2419T 160020015 2.180,36 € 

Formació perfeccionament 
personal Treball als Barris 
Assegurances formació Treball 
als Barris 

25215 2419T 226060015 
25215 2419T 224000015 

4.236,88 € 

Transferències PRESEC Treball 
als Barris  

25215 2419T 440000015 15.775,00 € 

Material ordinari no inventariable 16015 9200A 220000015 800,00 € 
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Tercer- En data 21 d'octubre de 2015, la Directora del Servei Públic d’Ocupació de Catalunya, 
Sra. Maria Carme Duch Torrelles, va signar resolució de concessió de la totalitat de la 
subvenció sol· licitada, assignant al projecte presentat el número d'expedient BTB-048-15. 
 
Quart-  En expedient de resolució del Tinent d’Alcalde i President de l’Àmbit de Nova 
Governança i Economia número 14159/2015 i iniciat en data 12 de novembre de 2015, 
l'Ajuntament de Gavà accepta la esmentada subvenció. 
 
Cinquè- Per al desenvolupament del Programa atorgat “Actuacions de prevenció i manteniment 
forestal i de jardineria a l’entorn de la Serra de les Ferreres ” es durà a terme la contractació de 5 
persones (1 cap de colla i 4 peons). Les tasques a desenvolupar són: 

• Realització operacions auxiliars per al manteniment de zones verdes, forestals i vorals 
de camins 

• Col·laboració en les operacions de restauració, manteniment, ordenació i defensa dels 
recursos naturals 

• Actuacions específiques: 
o Tall d’arbres caiguts que travessen la sendera 
o Tall de branques d’arbres caiguts a la sendera i propers 
o Arreplegadís de les branques fins al punt de centralització 
o Desbrossament del pas de la sendera 

• Actuacions preventives: 
o Tenir especial cura en no afectar especies vegetals de les que es des conegui el 

seu valor mediambietal 
o Evitar el desbrossament massiu 

 
Sisè- Per al correcte seguiment diari de l’equip de treball, així com per garantir la existència i 
manteniment del material, equipament i mesures de seguretat i transport necessàries per al 
desenvolupament de les tasques encarregades, cal comptar amb un servei de seguiment i suport 
especialitzat.  
 
Setè- El pressupost per a aquests conceptes és de 15.775,00€. Aquesta despesa forma part de 
l’aportació de fons propis de l’Ajuntament de Gavà al projecte, a càrrec de l’aplicació 
pressupostària 25215 2419T 440000015. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 

• EMO/758/2015, de 17 d'abril, per la qual s'obria la convocatòria per a l'any 2015 per a 
la concessió de subvencions destinades al Programa de suport als territoris amb majors 
necessitats de reequilibri territorial i social: Projecte Treball als Barris i s'obre la 
convocatòria per a l'any 2015. 

• Decret Legislatiu 3/2002 de 24 de desembre pel qual s'aprova el text refós de la Llei de 
Finances Públiques de Catalunya. 

• Ordre, d'1 d'octubre del 1997, sobre tramitació, justificació i control d'ajuts i 
subvencions. 

• Llei 38/2003 de 17 de novembre general de subvencions i el Reial Decret 887/2006 de 
21 de juliol, que la desplega. 

 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet 
a l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Nova 
Governança i Economia, la proposta d’acord que més endavant es transcriu:  
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Primer. Encomanar a l'empresa municipal Prestació de Serveis al Ciutadà, SA. (PRESEC, SA.) 
d'acord amb l'article 15 de la Llei 30/1992, el seguiment diari de l’equip de treball, així com 
garantir la existència i manteniment del material, equipament i mesures de seguretat i transport 
necessàries per al desenvolupament de les actuacions de prevenció i manteniment forestal i de 
l'entorn de la Serra de les Ferreres del Programa de Suport als Territoris amb majors necessitats 
de reequilibri territorial i social: Projecte Treball als Barris – convocatòria 2015. 
 
Segon. Autoritzar i disposar la despesa de 15.775,00 € a nom de la l’empresa Prestació de 
Serveis al Ciutadà, SA (PRESEC, SA) a càrrec de l’aplicació pressupostària 25215 2419T 
440000015 
 
Tercer. Ordenar el pagament a PRESEC, SA de l’import que, una vegada finalitzat aquest 
projecte, justifiqui com a despeses derivades de l’execució del projecte i amb un import màxim 
de 15.775,00 € 
 
Quart. Notificar el present acord als interessats i publicar-lo al Butlletí Oficial de la Província. 
 

---------- 
 

Un cop feta l’exposició d’aquest punt pel sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de l’equip de 
govern, va prendre la paraula el sr. Miguel Herrera, regidor del grup municipal de 
GSSP, qui va expressar que era positiu per a la ciutat poder realitzar tasques 
específiques que ajudin als nostres veïns i veïnes, sobretot en àrees tan sensibles com 
l'atenció a nens amb dificultats o el manteniment forestal de la nostra serra. A més, el 
fet que fossin els treballadors de PRESEC els que verifiquessin el bon funcionament 
d'aquestes labors els hi semblava primordial per a una correcta verificació del mateix.  
 
Per tot l’anterior avançà que votarien a favor, encara que es preguntaven si ja hi havia 
un pla perquè en un futur és mantinguessin els tasques específiques d'atenció als nens, 
als barris i a la serra.  
 
 
El sr. Albert Masssana, regidor del grup municipal d’ERC, va manifestar que la seva 
conformitat a l’encàrrec que es feia a l’empresa municipal PRESEC, SA, en relació a 
les actuacions de prevenció i manteniment forestal i de l'entorn de la Serra de les 
Ferreres del Programa de Suport als Territoris amb majors necessitats de reequilibri 
territorial i social. A més, suposava una ajuda a l’escola Maria Felip i la dinamització 
del barri de Can Tries i Ca n’Espinós. Per aquests motius votaran a favor de l’aprovació 
de l’acord. 
 
 
Per la seva banda, el regidor de la formació política de C’s, sr. Francisco Gavilán, va 
dir que totes les propostes que es realitzin amb la finalitat d'aconseguir que els aturats 
obtinguin un lloc de treball eren benvingudes, però els hi agradaria que aquests llocs no 
haguessin de tenir una data de finalització predeterminada i que aquests nous 
treballadors poguessin tenir major estabilitat laboral.  
 
D'altra banda, si bé recolzaven el manteniment forestal i especialment la neteja de 
tallafocs de la Serra de les Ferreres, el cert és que consideraven que hi havia altres 
barris que es veien afectats pel poc manteniment dels tallafocs i feien seva la demanda 
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de manteniment forestal, com podria ser el Barri de La Sentiu i el de Bruguers. Al 
mateix temps esperava que també es contemplés el manteniment dels tallafocs de la 
resta de barris que ho necessitessin, el més aviat possible. 
 
 
El sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde, va tornar a prendre la paraula per agrair al sr. Herrera 
el seu suport en la votació de l’acord, per bé que li sorprenia que fes un vot afirmatiu. 
Va recordar que l’encàrrec de gestió a PRESEC, SA, ja s’havia fet altres vegades i el 
projecte en qüestió es venia renovant anualment que ara és feia l’encàrrec però 
prèviament s’havia dictat un decret i posteriorment un acord de Junta de Govern Local 
per tal de crear els llocs de treball. 
 
En relació a la voluntat de permanència dels llocs de treball expressada pel sr. Gavilán 
va contestar que l’equip de goern també ho desitjava però en aquest moments la única 
possibilitat de contractació que podien dur a terme era la temporal i via subvenció.  

 
 
10 - APROVACIÓ DELS PREUS PÚBLICS DE LA PROGRAMACIÓ  ESTABLE DE 
L’ESPAI MARAGALL, PRIMER TRIMESTRE-2016  
 
FETS 
 
L'Espai Maragall desenvolupa una programació estable de teatre, dansa, música i cinema que 
s'articula en base a quatre eixos d'acció: el suport a la difusió, exhibició, formació i creació. 
 
Aquesta programació fa referència a espectacles, creacions i activitats de caràcter professional 
i/o emergents i amateurs i té com a objectiu afavorir l'accés de tots els públics a la cultura des 
del punt de vista de l'àmbit de les arts escèniques, la música, la dansa i el cinema. 
 
La Cap del Departament de Cultura ha emès informe mitjançant el qual realitza una proposta de 
preus públics de la programació estable de l'Espai Maragall, primer trimestre del 2016. En 
aquest informe s'exposa que per raons d'afavoriment de l'accés a la cultura, la proposa de preus 
públics per sota del cost de l'activitat. 
 
L'Interventor Municipal ha emès memòria econòmicofinancera i estudi de costos per a la 
determinació del grau de cobertura dels preus públics de les entrades de l'Espai Maragall pel 
primer trimestre del 2016. 
 
CONSIDERACIONS JURÍDIQUES 
 
1. L’article 41 del Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós 
de la Llei d’Hisendes Locals, estableix que “les entitats local poden establir preus públics per la 
prestació de serveis o la realització d’activitats de la seva competència, sempre que no concorri 
cap de les circumstàncies especificades a l’article 20.1.b) d’aquesta Llei.” 
 
2. Així mateix, l'article 44.1 estableix que l'import dels preus públics haurà de cobrir com a 
mínim el cost del servei prestat o de l'activitat realitzada. I el 44.2 diu que "Quan existeixin 
raons socials, benèfiques, culturals o d'interès públic que així ho aconsellin, l'entitat podrà fixar 
preus públics per sota del límit previst en l'apartat anterior..." 
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3. L’article 47 de la mateixa norma, disposa que l’establiment o modificació dels preus públics 
correspondrà al Ple de la Corporació, sense perjudici de les seves facultat de delegació, en la 
Comissió de Govern, conforme a l’article 23.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de 
les Bases del Règim Local. 
 
Per tot el que s'acaba d'exposar, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Benestar i Acció 
Social, previ informe favorable de la Comissió Informativa corresponent, sotmet a l’aprovació 
del Ple, la següent proposta d'acord: 
 
Primer. Aprovar els preus públics de la programació estable de l’Espai Maragall, primer 
trimestre-2016, que a continuació es detallen, així com, els descomptes aplicables, segons 
l’estudi de costos que obra a l’expedient. 
 
Espectacle Preu Públic Preu Club Maragall 

B VOCAL 
Venda anticipada  
12 € 

Preu taquilla 
15 € 

 

CEL DE PLOM 10 € 
Joves menors de 25 
anys 
5 € 

 

ANIVERSARI NITS DE 
L’ART 

Venda anticipada 
10 € 

Preu taquilla 
12 € 

 

CLAU DE LLUNA 8 € 
Club Maragall + Escoles 
de música 
6,00 € 

MARABUNTA 12 € 10 € 
 
Descomptes “Preu espectacle”. Els descomptes no són 
acumulables 
Campanya facebook Espai Maragall 50% 
Grups organitzats a partir d'11 persones 25% 
Compra de 3 o més entrades 25% 
Joves fins a 25 anys 25% 
Majors de 65 anys 10% 
Titulars carnet municipal de la gent gran 10% 
Carnet estudiant 10% 
Carnet de la Xarxa de Biblioteques 10% 
Família nombrosa 10 % 
Família monoparental 10 % 
Discapacitats 10% 
Presentant una entrada del Parc Arqueològic de l’any 2016, es 
podrà gaudir d''una invitació als següents espectacles de la 
programació: Cinema i Bombolles de Paper- invitacions 
limitades. 
 
Programació Cinema Preu Públic 
Preu entrada  4,50 € 
Preu entrada socis Cine Club i Club Maragall 4,00 € 
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Segon. Trametre una còpia d’aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona per a 
la seva publicació. 
 
L’acord va ser adoptat per dotze (12) vots a favor (8 PSC, 2 GSsP i 2 CiU), cap en contra i vuit 
(8) abstencions (3 C’s, 3 ERC i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (20), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Una vegada realitzada l’exposició d’aquest punt pel sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent 
d’alcalde de l’equip de govern, va prendre la paraula el sr. Miguel Herrera, regidor del 
grup municipal de GSSP, per dir que els preus establerts eren raonables i permetien 
l'accés en general als serveis i espectacles que ofereix l'Espai Maragall, valorant 
positivament els descomptes per a la població de Gavà. Un cop analitzat tot això es va 
posicionar a favor de l’aprovació de l’acord. 

 
 
 
11 - APROVACIÓ DELS PREUS PÚBLICS DEL LLOGUER DE SALES DE 
L'EQUIPAMENT MUNICIPAL AMERICAN LAKE  

 
FETS 
 
Primer 
 
L’Assessora de l’Àmbit de Benestar i Acció Social, ha emès informe o exposa que: 
 
La Junta de Govern Local de data 30 de novembre de 2010, va aprovar entre d’altres els preus 
públics del lloguer de la Sala d’actes i la Sala Polivalent del Casal Municipal de Cultura 
“American Lake” 
 
L’equipament municipal de l’American Lake compta amb un servei de consergeria en horari 
d’obertura de l’equipament a la ciutadania, de dilluns a divendres, de 15.45 a 22.45 hores. Per a 
l’obertura de l’equipament fora d’aquest horari, s’han de contractar el servei amb una empresa 
externa, en concret, l’empresa PENNY WISE, S.L., adjudicatària del contracte de Serveis 
Tècnics de sonorització i il· luminació de diferents espais municipals, per un preu/hora de 
21,18€/hora, IVA inclòs. Per la qual cosa, s’haurien d’aprovar un nous preus públics que donin 
cobertura a les despeses extraordinàries de consergeria que comporta l’obertura de l’equipament 
fora de l’horari habitual 
 
Segon 
 
L'Interventor ha elaborat la memòria econòmica financera, així com, l'estudi de costos per a la 
determinació del grau de cobertura dels preus públics. 
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FONAMENTS DE DRET 
 
1. L'article 41 del Real Decreto Legislativo2/2004, de 5 de març, pel que s'aprova el text refós 
de la Llei d'Hisendes Locals, estableix que “les entitats locals poden establir preus públics per la 
prestació de serveis o la realització d'activitats de la seva competència, sempre que no concorri 
cap de les circumstàncies especificades a l'article 20.1.b) d'aquesta Llei”. 
 
2. L’article 47 del TRLHL, disposa que l’establiment o modificació dels preus públics 
correspondrà al Ple de la Corporació, sense perjudici de les seves facultat de delegació, en la 
Comissió de Govern, conforme a l’article 23.2.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de 
les Bases del Règim Local. 
 
Per tot el que s'acaba d'exposar, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Benestar i Acció 
Social, previ informe favorable de la Comissió Informativa corresponent, sotmet a l’aprovació 
del Ple, la següent proposta d'acord: 
 
Primer. Aprovar la proposta de preus públics de l'Ajuntament de Gavà relatius al lloguer  de la 
Sala d’actes i Sala polivalent del Casal Municipal de Cultura “American Lake”, segons estudi 
de costos que obra a l’expedient. 
 
PREUS AMERICAN LAKE ( DE DILLUNS A DIVENDRES, NO 

FESTIUS, DE 15.45 A 22.45 HORES ) 

  
ENTITATS 
GAVA 

RESTA 
USUARIS 

LLOGUER SALA D'ACTES  (sense 
infrastructura)   30 €/hora 
Opció A (entre 1 i 4 hores) gratuït sense descompte 
Opció B (entre 5 i 8 hores) gratuït 10% descompte 
Opció C (entre 9 i 12 hores) gratuït 17% descompte 
Opció D (a partir de 13 hores) gratuït 22% descompte 
LLOGUER SALA D'ACTES 
(infrastructura bàsica - sense equip 
de so)   40 €/hora 
Opció A (entre 1 i 4 hores) gratuït sense descompte 
Opció B (entre 5 i 8 hores) gratuït 10% descompte 
Opció C (entre 9 i 12 hores) gratuït 17% descompte 
Opció D (a partir de 13 hores) gratuït 22% descompte 

LLOGUER SALA D'ACTES 
(infrastructura sala + equip de so)   80 €/hora 
Opció A (entre 1 i 4 hores) gratuït sense descompte 
Opció B (entre 5 i 8 hores) gratuït 10% descompte 
Opció C (entre 9 i 12 hores) gratuït 17% descompte 
Opció D (a partir de 13 hores) gratuït 22% descompte 

LLOGUER SALA POLIVALENT gratuït 10 €/hora 
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PREUS AMERICAN LAKE ENTITATS DE GAVÀ (HORARIS 
NO ORDINARIS I ESPECIALS) 

      
LLOGUER SALA D'ACTES i SALA POLIVALENT 
entre 1 i 4 hores  84,72 € 
a partir de la 5a hora   21,18 €/ hora 
 
 

PREUS AMERICAN LAKE RESTA USUARIS (HORARIS NO 
ORDINARIS I ESPECIALS) 

      
Als preus públics del lloguer de la Sala d'actes i la Sala Polivalent, de 
dilluns a divendres, no festius, de 17 a 22:45 hores, s'haurà d'afegir: 
entre 1 i 4 hores  84,72 € 
a partir de la 5a hora   21,18 €/ hora 
 
Aquests preus públics seran aplicables a partir de la seva aprovació i el seu període de vigència 
es mantindrà mentre no se n'acordi la modificació o la derogació. 
 
Segon. Trametre una còpia d'aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona per a 
la seva publicació. 
 
L’acord va ser adoptat per quinze (15) vots a favor (8 PSC, 3 C’s, 2 GGSP i 2 CiU), cap en 
contra i cinc (5) abstencions (3 ERC i 2  PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria 
simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest 
moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, 
de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya. 
 

---------- 
 

Un cop feta l’exposició d’aquest punt pel sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde de 
l’equip de govern, intervingué el sr. Miguel Herrera, regidor del grup municipal de 
GSSP, per expressar que tal i com anteriorment havien dit els hi semblava que els preus 
establerts eren ajustats i especialment l'atenció en la utilització dels sales per part 
d'entitats de Gavà. 

 
 
12 - APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE LES BAS ES REGULADORES 
PER A LA SOL·LICITUD I ATORGAMENT DE SUBVENCIONS DE  SUPORT A 
L'ESCOLARITZACIÓ, PER AL CURS ESCOLAR 2015-2016 
 
FETS 
 
Primer  
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La Junta de Govern Local de data 9 de maig de 2015 va adoptar, entre d'altres, l'acord relatiu a 
l'aprovació inicial de les Bases Reguladores per a la sol·licitud i atorgament de subvencions de 
suport a l'escolarització, per al curs escolar 2015-2016.  
 
Segon 
 
Està previst que la Junta de Govern Local de data 18 de desembre aprovi l'acord relatiu a la 
resolució de la convocatòria de subvencions de suport a l'escolarització, per al curs escolar 
2015-2016, en el que es proposa desestimar 201 beques de llibres, que encara que compleixen 
els requisits mínims establerts, no arriben a la puntuació mínima establerta, 24 punts. 
Tercer 
 
L'Assessora de Benestar i Acció Social ha emès informe mitjançant el qual, de manera 
resumida, exposa que: 
 
A la convocatòria de Suport a l'escolarització, projecte A, beques de llibres, han hagut, 905 
sol·licituds, de les quals 737 compleixen els requisits mínims. 
 
Les bases reguladores de la convocatòria estableixen que: 
 
1. El crèdit pressupostària és de 50.000€ 
  
2. L’article 8 de les Bases reguladores estableix que: 
  
“La comissió de valoració de la subvenció, atenent les sol· licituds presentades, establirà la 
puntuació mínima per a poder obtenir la subvenció” 
  
3. L’article 6 de les bases reguladores especifica que: 
“L’import de la subvenció serà d’un màxim del 100% del cost dels llibres que hagin estat 
adquirits, fins a un màxim de 120,00€.” 
 
La Comissió qualificadora de la convocatòria de subvencions, atenent el que estableixen les 
bases, donat el número de sol· licituds que compleixen els requisits mínims, 736, i la dotació 
pressupostària de la convocatòria de subvencions, 50.000€, ha proposar: 
 

1. Establir una puntuació mínima de 24 punts per obtenir la subvenció, donat que no es pot 
atorgar subvenció a totes les persones que l’han sol·licitat i complien els requisits 
mínims establerts a les Bases.  

2. Atorgar el 85% del costs dels llibres amb un màxim de 120€. 
 
Per la qual cosa, proposen atorgar 536 beques de llibres, per un import total de 49.859,63€ i 
denegar 359 sol·licituds, de les quals, 201 són per no arribar a la puntuació mínima establerta. 
 
Una vegada analitzades les dades de la convocatòria convocatòria de subvencions de suport a 
l'escolarització, per al curs escolar 2015-2016, les sol·licituds lliurades i els imports atorgats, 
des de l'Àmbit de Benestar i Acció Social es valora que una gran part dels sol·licitants que 
compleixen els requisits mínims establerts, 27,27%, es queda sense beca per manca de 
pressupost, fent-se necessària una nova convocatòria de beques per tal d’assegurar el veritable 
objectiu d’aquesta línia d’ajuts: apaivagar la pressió econòmica que aquesta despesa suposa per 
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a les famílies amb nivell de renda més baixos, per la qual cosa, es fa necessari modificar la 
bases reguladores de la convocatòria de subvencions. 
 
Analitzat el pressupost de l'Ajuntament de Gavà, a l'aplicació pressupostària 31015 2316A 
481050015-Beques de Llibres: Individuals, per vinculació, hi ha crèdit adequat i suficient per 
obrir una nova convocatòria de subvencions. 
 
Per aquest motiu, es proposa una modificació de les Bases Reguladores de subvencions de 
suport a l'escolarització, per al curs escolar 2015-2016, que contempli els següents canvis: 
 
Incorporar a la Base 4a el següent paràgraf: 
  
 - No haver estar beneficiari/ària de les subvencions de l’Ajuntament de Gavà per llibres de text, 
pel curs 2015-2016. 
  
Incorporar a la Base 5a el següent paràgraf: 
   
En el cas d’haver-se presentat a la convocatòria de subvencions de suport a l’escolarització, per 
al curs 2015-2016 que l’Ajuntament de Gavà va obrir de l’1 al 30 de setembre de 2015, només 
hauran de presentar model normalitzat de sol· licitud (annex IV)  
  
 Modificar la Base 10a de la següent manera: 
  
 L’Ajuntament destina a aquestes convocatòries les següents quantitats: 
  
Projecte A: LLIBRES DE TEXT 
  
30.000,00 € a càrrec de l’aplicació pressupostària 31015 2316A 481050015 
  
Modificar la Base 11a de la següent manera: 
   
Termini de sol· licitud:  
  
Projecte A: LLIBRES DE TEXT 
  
De l’11 al 30 de gener de 2016 
   
Termini: El termini màxim per la resolució serà: 
  
Projecte A: LLIBRES DE TEXT 
  
Tres mesos des de la data de tancament de la convocatòria  
 
Quart  
 
L’Interventor General ha emès informe favorable a la Modificació de les Bases reguladores de 
subvencions pe al suport a l'escolarització, per al curs escolar 2015-2016 
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FONAMENTS DE DRET 
  
L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions  recull que la competència per a 
l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament de Gavà, sens perjudici 
que aquesta competència pugui ser delegada. 
  
Per tot el que s'acaba d'exposar, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Benestar i Acció 
Social , previ informe favorable de la  Comissió Informativa corresponent, sotmet a l’aprovació 
del Ple la següent proposta d’acord: 
 
Primer. Aprovar inicialment la modificació de les Bases reguladores per a la sol·licitud i 
atorgament de subvencions de suport a l’escolarització, per al curs escolar 2015-2016, 
aprovades per la Junta de Govern Local de data 9 de maig de 2015, una còpia de la qual 
s'annexa al present acord. 
 
Segon. Sotmetre la modificació de les bases esmentades a informació pública per un termini de 
vint dies, mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el 
tauler d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari 
Oficial de la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, 
de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i 
l’article 9.3 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al· legació dintre el període d’informació pública, 
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el 
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals. 
 
 

---------- 
 

El sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde de l’equip de govern, va encetar el debat 
d’aquest punt exposat que l’ajuntament de manera habitual feia convocatòria de beques 
per tal que les famílies poguessin fer front al pagament de les seves factures però aquest 
any hi havia hagut més demanda que en altres convocatòries, per la qual cosa, no 
s’havia pogut donar cobertura a tots els demandants. Per aquest motiu, s’havien 
modificat les bases per tal que les persones que s’havien quedat fora d’aquesta primera 
convocatòria tinguessin la possibilitat de rebre els ajuts en aquesta segona.   
 
 
A continuació, la sra. Mónica Parés, regidora del grup municipal del PP, va deixar 
palès que l’equip de govern havia pogut comprovar que la partida destinada a aquestes 
subvencions era insuficient ateses les famílies que no havien pogut assolir la beca 
malgrat complir els requisits.  
 
Si bé celebrava l’increment d’ajuts a la compra de llibres de text es veia obligada a fer 
una crida al govern municipal per tal que fes una major previsió en els propers anys ja 
que el fet d’haver disminuït la partida en qüestió de 50.000 € a 30.000 € suposava que 
l’equip de govern no era realment conscient de les necessitats de les famílies. 
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Tot seguit, el sr. Miguel Herrera, regidor del grup municipal de GSSP, va dir que 
evidentment estaven a favor d'una mesura social, que permeti l'accés en condicions 
d'igualtat al material escolar, i per tant, augmenti l'escolarització. Considerava que, com 
a ajuntament, havien de posar les institucions al servei de les persones, i aquesta era 
una clara mostra que els diners existien, i l'única cosa que feia falta era voluntat política 
per executar les decisions.  
 
Va voler aprofundir en la qüestió  de les ajudes i va sol·licitar, tal i com els hi havien 
demanat pares i professors, que treballessin en una major col·laboració municipal en 
les beques menjador, oferint la col·laboració de la formació política que representava. 
 
 
En el torn del grup municipal d’ERC, el regidor Albert Massana va mostrar la seva 
satisfacció pel fet de que les persones a les que no s’havia atorgat la beca per a llibres 
de text disposessin d’una nova oportunitat per assolir-la. Creia que la situació no es 
devia a una manca de previsió si no més aviat a un augment de la demanda ja que la 
mesura havia tingut massa èxit i no tothom s’havia pogut acollir a la mateixa.  
 
 
Per la seva part, el sr. Carlos García, regidor de la formació política de C’s, va 
manifestar que votarien a favor d'aquest punt perquè no volien que cap família es quedi 
sense la beca que li correspon. No obstant això, els hi agradaria que es tendís a les 
beques de préstec i reutilització de llibres de text atès que s’havia demostrat que eren 
les més efectives. 
 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz va tornar a intervenir per agrair el suport en la votació de 
l’acord i va dir que es feia difícil fer una previsió encertada de la demanda ja que aquest 
any s’havia passat de 604 a 736 peticions, però amb aquesta nova convocatòria tots els 
sol·licitants es beneficiarien de les beques de llibre. 
 
En canvi, --afegí-- les beques menjador era una altra qüestió atès que la financiació 
anava a càrrec de la Generalitat de Catalunya si bé l’ajuntament, juntament amb altres 
municipis i el Consell Comarcal estaven treballant per aconseguir un procediment més 
àgil i directe per tal que les beques de llibre fossin un dret social. 
 
 
Va prendre la paraula la sra. Raquel Sánchez, alcaldessa, per manifestar que malgrat 
que la financiació de les beques menjador era competència de la Generalitat des de 
l’ajuntament la suplementaven per tal de donar una cobertura més àmplia a la 
ciutadania de Gavà. 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
13 -  DONAR COMPTE RELACIÓ DE DECRETS 

 
Donar compte de la relació de decrets dictats entre el 19 de novembre i el 9 de desembre de 2015. 
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PRECS I PREGUNTES 

 
En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i 
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre 
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot 
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular 
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el de C’s.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, sr. Carlos García, va exposar que ante la incorporación 
del nuevo Gerente Municipal y teniendo en cuenta que bajo nuestro criterio es urgente disponer 
en nuestro ayuntamiento de un Organigrama Municipal así como racionalizar la Relación de 
Puestos de Trabajo del ayuntamiento, pues ambos documentos son necesarios y además 
incidirán positivamente en la clarificación de las dependencias tanto jerárquicas como 
funcionales de todos los trabajadores de la Casa, así como en la definición actualizada de los 
diferentes puestos de trabajo, cuestiones ambas que, estamos seguros, redundarán en una mejora 
del ambiente de trabajo de las personas así como en las condiciones laborales y el rendimiento 
de todo el personal, rogamos: que dentro de las tareas de dicho cargo se incluyan las de 
establecer el Organigrama Municipal (tanto funcional como de dependencia jerárquica) así 
como la de poner en marcha una Comisión de Estudio de los Puestos de Trabajo, de modo que 
se pueda disponer de ambos  documentos en el menor plazo posible  
 
Per part de l'equip de govern va contestar el tinent d’alcalde, sr. Jordi Tort, dient el següent: tal 
vegada la versió de la Relació de Llocs de Treball que vostè ha emprat per basar aquest prec no 
estigui actualitzada, ja que a l'actual Relació de Llocs de Treball, que avui es sotmet a aprovació 
definitiva, no hi figura la fitxa de cap gerent. Per altra part, no coincidim amb  la seva 
expressada necessitat de disposar d'un organigrama, ja que si analitza la RLT detingudament 
podrà copsar l'organigrama que aquest document dibuixa, doncs cada fitxa disposa de la seva 
codificació i dependència jeràrquica concreta. Permeti’m que li pregunti: Què vol dir vostè quan 
diu “Racionalizar la relación de puestos de trabajo”? És com l’informe de viabilitat al que 
al·ludia abans per demostrar la no viabilitat? Estem parlant de prescindir de treballadors i 
treballadores de l’Ajuntament? Disculpi, i crec que puc parlar també en nom dels treballadors i 
treballadores d’aquest Ajuntament i de les empreses municipals, ja comencem a estar cansats de 
la constant posada en dubte, per part del seu grup, sobre la gestió dels serveis públics 
municipals, i el seu afany en prescindir de treballadors. No obstant, i tal i com es va traslladar a 
la representació dels treballadors i treballadores a la darrera comissió de seguiment del Conveni, 
ens posem a treballar vers la revisió de l'actual RLT per adaptar-la en aquells aspectes 
organitzatius o funcionals que es puguin millorar.  
 
El sr. Carlos García va intervenir de nou per dir que per racionalitzar únicament es volia dir 
quin càrrec ocupava cada persona sense fer cap referència a suprimir llocs de treball.  
 
 
En una nova intervenció de C’s, la sra. Guadalupe del Río, --digué-- a raíz de las 
reivindicaciones de la entidad Adisga sobre la necesidad de instalar una pica de cocina y un 
plato de ducha en sus instalaciones, y después de llevar este ruego al pasado pleno del mes 
febrero de 2015, el sr.Victor Carnero, entonces teniente de alcalde respondió, cito textualmente 
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“ ...somos conocedores y los técnicos municipales ya están trabajando en ello. Es más, ya se ha 
evaluado la posibilidad técnica de su instalación ... se está gestionando el pedido de la pica para 
las actividades de cocina y ayer mismo se ha vuelto a hablar de la ducha….” A día de hoy, 
transcurridos diez meses ya, en las dependencias de la entidad Adisga no se ha instalado ni la 
pica de cocina ni el plato de ducha. Después de unas elecciones municipales y con un renovado 
equipo de gobierno los problemas que genera la falta de estas infraestructuras siguen sin 
resolverse. Tot seguit va preguntar: ¿Cuánto tiempo más se va a demorar la instalación de estos 
elementos tan necesarios para el desarrollo de las actividades del Centro?  
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz va respondre el següent: Nos extraña la pregunta viniendo de su grupo 
y sus posicionamientos respecto a las políticas de entidades por lo que respecta a su cobertura 
económica. No ha sido un problema de tiempo lo que ha ocasionado que no hayamos hecho las 
obras, sino un problema presupuestario. Durante el 2015, lamentablemente, no hemos tenido 
posibilidad de hacerlas como era nuestra intención. Tenemos buena relación con ADISGA y 
valoramos el trabajo que realizan. Lamentamos este retraso, pero como hoy hemos aprobado el 
presupuesto 2016 y estas inversiones ya están previstas, pronto podrán disponer de estos 
elementos que facilitaran sus actividades. 
  
La sra. Guadalupe del Río va tornar a intervenir per dir que només havia preguntat quan temps 
es demoraria demanant si se li podia donar una data. 
 
L’alcaldessa, sra. Raquel Sánchez, va dir que se li havia contestat que es produiria al llarg de 
l’exercici pressupostari del 2016.   
 
 
Seguidament, en un altra pregunta també de C’s, el sr. Francisco Gavilán, va recordar que la 
escuela Jacme March es una escuela referente en nuestro municipio desde 1973, con dos líneas 
de educación pública y unas buenas instalaciones deportivas adyacentes al centro educativo. 
Esta escuela aparte de prestar un servició esencial de educación pública de calidad, presta otros 
servicios como escuela de idiomas y escuela de baile. Desde 2008, la escuela Jacme March tiene 
un proyecto de remodelación del centro aprobado. Donde, se preveían la instalación de dos 
ascensores para los alumnos de movilidad reducida, debido a que actualmente el centro no 
dispone de ningún ascensor para los alumnos con problemas de movilidad. Per tot l’anterior, va 
formular la següent pregunta: ¿Cuándo comenzarán las obras para la remodelación del centro y 
con estas, la instalación de ascensores? 
 
En respuesta a su pregunta –respongué el sr. Miquel-Àngel Díaz-- sobre cuando empezarán las 
obras para la remodelación del centro y la instalación de ascensores, he de recordarle, como 
usted ya sabe, que las competencias en mejora de centros son del Departament d’Ensenyament. 
La escuela Jacme March tiene un estudio de remodelación, como las otras escuelas del 
municipio, que encargó el ayuntamiento el año 2008. En aquel momento existía el compromiso 
de la Generalitat de pagar el 50% de las obras si el ayuntamiento aportaba el otro 50%. Pero la 
crisis económica hizo que el proyecto no prosperara. Durante estos años se han hecho muchas 
reformas y mejoras en los centros educativos y  también al Jacme March, pero no se ha vuelto a 
hablar de instalar ascensores. El Departament d’Ensenyament considera que con los ascensores 
de los centros de Marcel·lí Moragues, Salvador Lluch i Gavà Mar están cubiertas las 
necesidades de personas con discapacidad motórica del municipio. Estaríamos encantados  si el 
Departament repiensa esta decisión, pero no es una de las prioridades que reclamamos como 
ayuntamiento al Departament.  
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Per acabar el torn de precs i preguntes de C’s, el sr. Carlos García va exposar --com antecedents 
de la pregunta que desprès faria-- que diversos vecinos de la C/ de la Llenya nos han informado 
de las molestias que les causa el ruido y el humo que desprende el generador eléctrico de la 
comisaría de la policía local de Gavá cuando se encuentra en funcionamiento. Como saben, 
hace varias semanas el humo que desprendía el generador obligó incluso a los vecinos a llamar 
a los bomberos y a desalojar sus viviendas. Per aquest motiu va preguntar: ¿Han adoptado 
alguna medida para que cuando el generador se vuelva a poner en marcha no cause molestias a 
los vecinos ni a propia la policía?  
 
Per la seva banda, la sra. Rosa-María Fernández, tinenta d’alcalde va respondre que el 
generador del que disposa la policia, es troba ubicat al magatzem d’intendència, colindant al 
pàrking de vehicles de la Comissaria. La seva utilització es excepcional, donat que només 
s’utilitza quant hi ha una parada general d’electricitat, que provoca una caiguda del SAI i que 
afecta a telefonia, a  llum, a informàtica i a emissores. Es cert, que fa unes setmanes, va haver-hi 
un tall d’electricitat i es va tenir que posar en marxa, donada la seva inactivitat va generar un 
episodi de fum i una alerta als veïns, però en cap cas es va evacuar l’edifici. Es va constatar per 
Bombers, que es tractava d’una falsa alarma i no hi havia cap risc, per lo que no era necessària 
cap evacuació. No obstant, s’ha programat una reunió tècnica per a millorar la sortida de fums i 
ja s’està treballant per establir un protocol de manteniment per tal de millorar la combustió del 
grup electrogen. Notificant als veïns les dates d’aquests treballs de manteniment.  
 
 
 
Acabat el torn corresponent al grup de C’s es va iniciar el del Grup Municipal d’ERC on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Albert Massana va manifestar que el passat dia 3 de 
desembre l’equip de govern va fer la presentació dels resultats del procés JUNTS PRO GAVÀ – 
MADE IN GAVÀ, que, en col· laboració amb empreses i agents econòmics de la ciutat, ha 
acordat la necessitat d’establir un seguit de mesures considerades prioritàries per dinamitzar 
l’economia local i afavorir la implantació de noves empreses en els diferents polígons de la zona 
industrial. Entre les propostes classificades en els 25 primers llocs, n’hi ha algunes que es 
podrien començar a posar en pràctica de forma ràpida, atès que no suposen una inversió 
econòmica per part de l’Ajuntament, o bé perquè consisteixen en intervencions davant de 
tercers, siguin empreses o altres administracions. Algunes d’aquestes són: Intervenció municipal 
davant de les empreses proveïdores del servei de fibra òptica; Inclusió del PEG a les rutes de 
patrulla de la policia local i coordinació amb la seguretat privada de les empreses; Eliminar la 
restricció que prohibeix tenir més d’una llicència d’activitat per a una mateixa nau industrial, i 
unificar les normatives que regulen les activitats a les diverses zones industrials, cosa que 
caldria fer mitjançant una modificació de les ordenances del PGM, tramitada a iniciativa 
municipal; Redefinició general de la connectivitat per bus dels polígons industrials, per tal 
d’incrementar la freqüència de pas de les línies de bus que connecten la ciutat amb Gavà Park i 
Castelldefels o creant un servei assimilable al d’una llançadora entre l’estació de Renfe i 
diferents punts del PEG, propostes que d’altra banda s’adiuen amb les mesures per a la millora 
del transport públic local proposades pel Pla Local de Mobilitat aprovat inicialment en el passat 
mandat, i que impliquen una primera intervenció davant l’Autoritat del Transport Metropolità; 
Establir una figura d’interlocució única durant el procés d’implantació d’una empresa a la ciutat 
i crear la Finestra Única Empresarial; Identificar i analitzar els factors endògens de la ciutat que 
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poden esdevenir diferenciadors i/o complementaris de la resta de municipis de l’entorn. Algunes 
d’aquestes propostes, d’altra banda, són les mateixes que van sorgir ara fa sis anys del procés de 
reflexió conjunta denominat PADEOG, Pacte per al desenvolupament econòmic i l’ocupació a 
Gavà. Tot i el temps passat, però, no s’han fet realitat. Per aquest motiu va formular el següent 
prec: Que s’elabori i es faci públic un calendari que periodifiqui la realització de les propostes 
prioritzades pel teixit econòmic local i els posi data. Així mateix, que es calendaritzi la posada 
en marxa de les propostes que no representen despesa municipal enunciades més amunt al llarg 
dels propers tres mesos, de manera que se’n pugui fer un seguiment del compliment. 
 
En primer lloc --va respondre el sr. Jordi Tort-- agrair-li a vostè i a la Sra. Jiménez, l’assistència 
a la sessió de presentació del pla d’acció consensuat amb les empreses i els agents socials. Tot i 
que, permetim dir-li, que no devia estar atent tota la sessió, donat que una de els propostes finals 
de la sessió a la que vostè fa referència, encapçalada per l’Alcaldessa, era la de formar una 
comissió amb representants de l’administració, les empreses i els agents socials per elaborar el 
que vostè demana en aquest prec, un calendari que ordeni i prioritzi les accions descrites al 
document fruit de les valoracions dels i les representants del teixit empresarial local i els agents 
socials i econòmics. Tal i com també es va dir a la sessió, no es tracta tant d’iniciar per un cantó 
o un altre, per si té cost o no en té, sinó de combinar les necessitats amb les possibilitats, no 
només de l’administració, sinó també de les pròpies empreses, a qui, per cert, es va demanar 
implicació activa i proactiva en el procés i va respondre-hi afirmativament. Dit això, i com 
exemple que la sessió no va quedar en paraules, ahir mateix es va signar acord amb la 
companyia Orange per a la  distribució de senyal amb fibra òptica a la nostra ciutat, primera 
demanda dels empresaris, i cal dir, i estar satisfets, que els polígons industrials de Gavà seran 
els primers d’España en tenir el 100% de desplegament de fibra òptica.  Tanmateix, com saben, 
ja existeix l’OAE (Oficina d’Atenció a l’Empresa) amb l’objectiu de donar resposta i 
assessorament únic a aquelles persones que volen iniciar una activitat empresarial a la nostra 
ciutat, i si no és una veritable finestreta única, es deu única i exclusivament a les mancances dels 
governs de la Generalitat i de l’Estat a l’hora d’implementar acords i sistemes que ho permetin. 
I com ja vàrem comentar a la mateixa reunió del passat dos de desembre, on vostès assistiren, 
aquest govern iniciarà en breu l’actuació sobre millora de pavimentació i arranjament de carrers 
i voreres dels polígons d’activitat econòmica amb una inversió de mig milió d’euros, que com 
saben eren les principals demandes de les empreses participants. 
 
 
Contestat el prec, el mateix regidor d’ERC va passar a formular un segon en el qual, expressà 
que segons la Llei del Parlament de Catalunya 2/1997, de 3 d'abril, sobre Serveis Funeraris, que 
va entrar en vigor el 4 de maig de 1997, aquests tenen la condició de servei essencial d'interès 
general, i poden ser prestats per l’Administració, per empreses públiques o per empreses 
privades, en règim de concurrència en tots els casos. En tot cas, l'obtenció de l'autorització 
municipal es concep com un requisit imprescindible per a l'exercici de l'activitat (article 7). La 
Llei preveu que els ajuntaments regulin el desenvolupament de la normativa mitjançant una 
ordenança o un reglament. En aplicació d’aquesta Llei, l’Ajuntament de Gavà va aprovar 
l’Ordenança general de Serveis Funeraris, publicada al BOPB de 10 de maig de 1997, núm. 112, 
p. 30-40, modificada en alguns articles segons es va publicar al BOPB de de 3 de febrer de 
1998, núm 29, p. 26. Aquesta ordenança, encara en vigor, estableix a l’article 25 que «Els 
serveis funeraris que contempla aquesta Ordenança només podran ser prestats per les empreses 
autoritzades per l'Ajuntament o bé pels propis serveis municipals, llevat de les excepcions que 
contempla la pròpia Ordenança». Entre els serveis contemplats a l’ordenança hi ha el trasllat de 
les restes. Pel que fa a la publicitat de preus i serveis de les empreses autoritzades a prestar els 
serveis funeraris, només s’estableix, a l’article 12.1.a, que es considera, en tot cas, activitats de 
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serveis funeraris de prestació inexcusable «informar i assessorar sobre el contingut, condicions i 
abast del servei. En tot cas aquest assessorament ha d'incloure la informació sobre els tràmits 
legals a seguir i sobre els requisits i les pràctiques sanitàries exigibles segons la normativa de 
policia sanitària mortuòria.». I, a l’article 27.1.c l’empresa autoritzada té el deure de «Facilitar, 
de forma no capciosa, als familiars de la persona finada, la informació que necessitin, i, en el 
seu cas, l'adquisició o contractació de vehicles d'acompanyament, fèretres, corones, recordatoris, 
inserció d'esqueles i prestacions similars. En cap cas es podrà condicionar les prestacions 
bàsiques esmentades a l'article 12, apartat 1, a la contractació d'activitats complementàries». 
D’altra banda, el Decret 297/1997, de 25 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament de 
policia sanitària mortuòria estableix una sèrie de requisits per al trasllat de les restes mortuòries. 
L’article 10.1.c, en concret, indica que el trasllat de restes es pot fer en caixes que «han de ser 
metàl· liques o de qualsevol altre material impermeable o impermeabilitzat. Les seves 
dimensions seran les precises per contenir les restes adequadament», sense fer necessari cap 
tipus d’homologació. En el cas d’incineració, i pel que fa al transport de les urnes, el Reglament 
estableix a l’article 16.4 que «el transport de les urnes de cendres, o el seu dipòsit posterior, no 
està subjecte a cap exigència sanitària» i també indica, a l’article 16.5, que «per a la incineració 
no és necessària la utilització de fèretres específics», excepte en casos de defunció per les 
malalties contagioses enumerats a l’annex I del mateix Reglament. El mateix reglament, en 
relació a la conducció dels cadàvers, indica a l’article 25.1 que «Per a la conducció d’un cadàver 
no és necessària autorització sanitària», excepte en casos de defunció per les malalties 
contagioses enumerats a l’annex I del mateix Reglament i, a l’article 26.d, estableix que la 
conducció de cadàvers es pot fer efectiva «en qualsevol atre medi que pugui ser autoritzat per 
l’autoritat sanitària competent. La competència per atorgar aquesta autorització correspondrà a 
l’alcalde del municipi corresponent, quan la destinació final del cadàver sigui la pròpia localitat 
de defunció, i al delegat territorial del Departament de Sanitat i Seguretat Social de l’àmbit 
corresponent quan hagi de ser inhumat o incinerat en municipi altre que el de defunció». Així 
doncs, per al trasllat de les restes de més de cinc anys d’un cementiri a un altre, per exemple, un 
ciutadà només necessita obtenir el certificat d’inhumació que expedeix el cementiri municipal, 
l’autorització de Sanitat, i abonar la taxa de trasllat que forma part de les ordenances fiscals. I el 
trasllat el pot contractar o fer pels seus propis mitjans, si obté l’autorització de Sanitat, sense 
necessitat de lligar-se a l’empresa autoritzada per l’Ajuntament de Gavà. Posteriorment, com a 
conseqüència de la Directiva 2006/123/CE, del Parlament i del Consell, de 12 de desembre de 
2006, relativa als Serveis en el Mercat Interior (en endavant, Directiva de Serveis), la Llei 
2/1997 va ser modificada pel Decret Legislatiu 3/2010, de 5 d'octubre, (en endavant, DL 
3/2010). Amb la nova redacció de la Llei 2/1997 donada pel DL 3/2010, es destaca el dret dels 
usuaris i usuàries dels serveis funeraris a obtenir informació sobre els serveis als quals tenen 
accés i sobre les condicions econòmiques d’aquests serveis. A més, amb la finalitat de facilitar 
l’accés a la prestació de serveis funeraris, es preveu que qualsevol prestador de serveis funeraris 
amb habilitació pugui prestar el servei de transport de cadàvers i les activitats associades a tot el 
territori de Catalunya i s’elimina la necessitat que el transport s’hagi d’efectuar amb vehicles 
autoritzats. Així, el nou redactat de l’apartat 2 de l’article 3 de la Llei 2/1997 de Serveis 
Funeraris estableix que «les entitats que presten serveis funeraris han de facilitar a l’ajuntament 
del municipi on estan establertes la informació actualitzada sobre prestacions i preus, per tal que 
la puguin consultar les persones interessades. Amb aquest objecte, els ajuntaments han 
d’establir mecanismes de publicitat actualitzada perquè les persones que vulguin accedir als 
serveis puguin disposar d’aquesta informació». També, el nou redactat de l’apartat 3 de l’article 
6, estableix que «les ordenances o els reglaments municipals poden fixar els requisits mínims de 
disponibilitat de mitjans a què es refereix l’apartat 1 [relatiu als vehicles de transport funerari], 
els quals han de tenir per finalitat garantir la qualitat del servei, han de ser proporcionats i han 
de respectar la lliure competència». 
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Tot i que les lleis i reglaments són molt clars, a la pràctica la situació no ho és, i de fet es 
produeix una situació de monopoli encobert. Això tant per les males pràctiques de repartiment 
de mercat entre les grans empreses de serveis funeraris, com per la manca d’una actitud 
proactiva municipal que vetlli pel dret a la informació dels ciutadans. Això comporta 
l’establiment d’uns preus molt elevats, que es poden qualificar d’abusius, i en tot cas molt 
superiors als d’altres indrets de Catalunya o d’Europa, per un servei essencial d’interès general. 
Aquestes males pràctiques han estat reconegudes pel Tribunal Català de Defensa de la 
Competència de l’Autoritat Catalana de la Competència, que en la Resolució de l’expedient 
40/2011 sobre serveis funeraris del Llobregat, va multar a l’empresa Àltima –la mateixa que 
gestiona el tanatori de Gavà– amb 800.000 € i a l’Ajuntament de l’Hospitalet, per pràctiques 
contràries a la lliure competència, amb 500.000 €. D’altra banda, hi ha també jurisprudència 
sobre les males pràctiques d’Ajuntaments propers que amb la seva actuació de facto 
obstaculitzen la lliure competència, com la que es deriva de la sentència del TSJC 150/1997, de 
20 de febrer [registre ECLI:ES:TSJCAT:1997:3250] i la interpretació que li dóna el Tribunal 
Suprem en la seva sentència del 9 de desembre de 2002 [ECLI:ES:TS:2002:8231]. En el cas de 
Gavà, la vigent ordenança municipal estableix una sèrie de condicionants i normes que han 
quedat obsolets, però que afavoreixen un monopoli de fet en els serveis funeraris, com per 
exemple l’obligació establerta a l’article 30 de només autoritzar la conducció de cadàvers a les 
empreses autoritzades a Gavà o al municipi d’inhumació de la persona finada, o l’article 12, que 
no recull l’obligació municipal de publicitar els preus dels serveis funeraris, tal com indica la 
nova redacció de l’apartat 2 de l’article 3 de la Llei 2/1997. També és obsoleta l’exigència que 
fa l’article 23.B de disposar d’un tanatori permanent al terme municipal, ja que a partir de la 
Directiva de Serveis qualsevol empresa de serveis funeraris autoritzada per qualsevol 
ajuntament català pot legalment portar a terme la conducció dels cossos fins al cementiri de 
Gavà. D’altra banda, el nostre grup ha rebut, per part de l'Associació contra els Abusos en els 
Serveis Funeraris, diverses queixes sobre l’actuació dels serveis funeraris en l’àmbit municipal; 
per exemple, que des de fa uns mesos s’ha contactat amb les persones encarregades de 
cementiris a l’Ajuntament, sol·licitant realitzar un trasllat de restes, i se’ls respon que cal fer-ho 
amb la funerària Altima, sense informar-los que hi ha tot un ventall d’altres possibilitats, cosa 
que vulneraria l’obligació municipal d’informar la ciutadania que estableix el nou redactat de 
l’apartat 2 de l’article 3 de la Llei 2/1997 de Serveis Funeraris. També hem rebut la queixa que 
la funerària Altima, que gestiona el tanatori de Gavà diu que anuncia els preus del servei al 
tauler d’anuncis, però resulta que aquest tauler no està a primera vista, sinó que cal buscar-lo. A 
més, segons la queixa, l’empresa es nega a informar anticipadament per correu electrònic o a 
través del web dels preus dels seus serveis. Tampoc l’empresa autoritzada compleix l’article 
12.1.a ja que en el moment de les defuncions no informa les persones que es fan càrrec de 
l’enterrament de la possibilitat de contractat serveis funeraris a d’altres empreses. Altres 
municipis de l’entorn han entomat aquesta situació canviant l’actitud envers el ciutadà, com 
Castelldefels, que informa els interessats de totes les possibilitats que tenen pel que fa als 
trasllats, conduccions i serveis funeraris en general, sense limitar-se a una única empresa, o Sant 
Boi, on a inicis de 2015 es va decidir iniciar la revisió de l’ordenança de serveis funeraris locals 
perquè havia quedat obsoleta. Vista l’obsolescència de l’ordenança de serveis funeraris de 
Gavà, i donat que aquestes queixes poden derivar en denúncies davant l’Autoritat Catalana de la 
Competència o els tribunals que poden tenir unes conseqüències molt negatives per a 
l’economia municipal. Per tot l’anterior va formular el següent prec: Instem el govern municipal 
a: 1) Reformar l’ordenança: iniciar el procediment per modificar l’actual ordenança general de 
serveis funeraris de Gavà, per adequar-la a la legalitat existent, i que en el tràmit d’aquesta 
actualització es doni audiència, per tal que pugui assessorar-ne la redacció, a l'Associació contra 
els Abusos en els Serveis Funeraris [dades de contacte a: www.abusosfunerarios.com]; 2) 
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Prestar un servei d’informació clara, veraç i completa: que, en cas que una persona s’adreci als 
serveis municipals reponsables dels serveis funeraris, aquests l’informin de la possibilitat 
d’efectuar un trasllat per mitjans propis, que se li expliqui amb claredat i celeritat tots els tràmits 
a realitzar, i se li facilitin els mitjans perquè el procediment es faci efectiu. Així mateix, instem 
que, de forma immediata, s’habiliti un espai al web municipal en què figuri la informació 
exigida per l’apartat 2 de l’article 3 de la Llei 2/1997.; i 3) Municipalitzar el tanatori: donat que 
segons la Directiva de Serveis les empreses que poden prestar els serveis funeraris a Gavà no 
necessàriament han de tenir el tanatori a Gavà, caldria estudiar els cost i procediment per 
municipalitzar l’edifici del tanatori perquè aquest fos obert a diversos operadors que actuessin 
en lliure concurrència, de forma que la seva competència conduís a una racionalització –a la 
baixa– dels actuals preus del servei. 
 
La sra. Gemma Badia, regidora de l’equip de govern va respondre que en tot allò que no estigui 
previst a l’Ordenança o contravingui la normativa vigent, s’interpreta  tal com preveu 
l’ordenament jurídic que sigui d’aplicació en el moment. En  tot cas, els serveis jurídics 
estudiaran la conveniència de modificar l’esmentada Ordenança per incorporar aquestes 
novetats legislatives. En relació amb el trasllat de restes  fora del cementiri municipal, a 
principis d’any, arran del contacte amb  l’Associació contra els Abusos en els Serveis Funeraris,  
ja es va modificar el procediment d’aquesta gestió. Per tant, actualment , des de l’Ajuntament,  
s’informa dels passos a seguir a qualsevol persona que sol· liciti realitzar el trasllat de restes  
fora del cementiri, per tal que pugui decidir voluntàriament fer la gestió com li sigui més 
convenient.  D’altra banda, informar-los que el tanatori Castelldefels-Gavà , que presta el servei 
funerari a la zona, té un link en el web municipal a l’apartat “Ciutat-Cementiri Municipal“ on es 
pot visualitzar la informació sobre les seves prestacions i els preus. Respecte a la 
municipalització de l’edifici del tanatori Castelldefels-Gavà, els hem de dir que aquest edifici és 
propietat de l’empresa ÀLTIMA, que presta el servei funerari de forma privada a les persones 
que ho sol·liciten, per la qual cosa l’Ajuntament no es planteja aquesta municipalització. En 
aquest sentit , a l’inici del mandat anterior els serveis municipals van valorar la  viabilitat de la 
construcció i instal·lació d’un tanatori municipal en una part de la parcel· la annexa al cementiri 
municipal, però aquesta no es va arribar a consolidar. Respecte a l’obertura a diferents 
operadors, amb la normativa vigent,  qualsevol empresa de serveis funeraris podria realitzar  
actualment  aquesta  activitat a la nostra ciutat. 
 
 
En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal d’ERC, el sr. Andreu Pérez va 
recordar que tot i que al mandat anterior s'havia explicat al consistori que el nou edifici de 
Merca-Gavà seguiria mantenint els espais que en el vell mercat es destinaven a les pistes 
poliesportives Ernest Barrufet, la llicència d'obres concedida a Elecnor el 16 de gener de 2015 
(expedient OP 20/2014) només incloïa l'edificació de planta soterrani, planta baixa i 2 plantes 
pis destinada a mercat municipal, espai delimitat de supermercat, aparcaments i magatzems, 
sense incloure cap previsió respecte de recuperar l'espai per a pistes poliesportives. Mentre es 
feien les obres, es va adaptar la pista descoberta de can Tintorer i es va transformar en pistes de 
bàsquet.  Tot i això, un cop acabades les obres i inaugurat el nou mercat, el total d'instal· lacions 
esportives locals ha disminuït objectivament, les pistes Ernest Barrufet han desaparegut, i Gavà 
disposa de menys pistes poliesportives ara que abans. Per aquest motiu va formular el següent 
prec: Que el govern local recuperi les pistes poliesportives Ernest Barrufet a sobre el nou edifici 
de Mercagavà, o bé que acordi amb l'IES Bruguers l'ús públic de les pistes del recintes escolar. 
 
El sr. German  Barrena, regidor de l’equip de govern, va assenyalar que les pistes poliesportives 
que hi havia en la coberta de l’antic mercat municipal, pistes Ernest Barrufet van ser 
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substituides per l’ampliació i millora de les pistes exteriors del de Can Tintorer a l’estiu del 
2014. Amb la reforma de Can Tintoré no només ens vam anticipar amb prou temps en cubrir les 
necessitats de Ernest Barrufet, si no que van augmentar la quantitat de pistes per la pràctica de 
Volei, Minivolei, Bàsquet i Minibàsquet, comptant en l’actualitat amb 4 pistes de Minibàsquet i 
voley. 2 pistes de bàsquet, una pista de minivolei i una de babybasquet. Cal recalcar que el 
feedback que ens ha arribat des de les entitats i dels usuaris de les instal·lacions és molt positiu 
en comparació amb la situació de les pistes Ernest Barrufet, sobretot per l’espai i pel paviment 
de les pistes. A més a més, com saben s’està duent a terme en l’actualitat el projecte per cobrir 
la pista exterior de l’escola Marcelí Moragas, que quan estigui disponible sumarà una 
instal· lació més semicoberta als dos pavellons municipals i ens ajudarà donar cabuda a totes les 
demandes de diferents entitats que pateixen per entrenar quan les condicions climatològiques no 
son favorables. 
 
 
La quarta intervenció del Grup Municipal d’ERC va anar a càrrec de la sra. Marta Jiménez qui 
va exposar que la Junta de Govern Local del passat 20 de novembre va acordar aprovar l’inici 
dels tràmits per adjudicar les concessions administratives d’ús privatiu de diversos locals 
ubicats als carrers de Salvador Lluch i passatge Rambla, per a botigues, locals i magatzems. 
Aquests espais formen part de les antigues dependències de l’antic mercat municipal de la plaça. 
Si bé alguns dels espais disponibles, per la seva disposició, són clarament susceptibles de tenir 
un ús comercial, d’altres dependències, ara sense ús, com per exemple els antics espais per a 
verdures i peix, on antigament hi havia hagut l’antic velòdrom de Gavà, podrien també ser 
posats a disposició de les entitats locals sense ànim de lucre. Així, per exemple, la ubicació en 
una zona molt cèntrica permetria ubicar-hi un espai per a exposicions artístiques, dels quals hi 
ha mancança a la ciutat, o un espai dedicat a les arts plàstiques. La proximitat amb el local que 
ocupa l’Associació d’Artistes Plàstics de Gavà, a més, podria generar sinèrgies creatives 
d’interès per a la ciutat. Per tot l’anterior va formular el següent prec: Instem el govern 
municipal a recuperar per a ús públic alguns dels espais de l’antic mercat municipal de la plaça 
Major, ara sense ús, i habilitar-los com a espais culturals, preferentment en l’àmbit de les arts 
plàstiques. 
 
En relació al seu prec --respongué el sr. Miquel-Àngel Díaz-- va comentar que els locals que 
han sortit a licitació corresponen a les dues cantonades del passatge en el seu tram de connexió 
amb el c/Salvador Lluch, on  hi ha una gelateria i abans hi havia una merceria i els petits espai 
de magatzem que vénen a continuació dels esmentats en direcció a la Rambla. No obstant 
entenem que vostè s’està referint als locals interiors de l’antic mercat, Respecte d’aquests hi ha 
en estudi el futur d’aquest espai, condicionat a l’estudi no només de l’espai esmentat sinó de tot 
l’edifici i les seves característiques urbanístiques. En el curs d’aquest estudi tindrem en compte 
el seu prec i parlarem amb els artistes plàstics de Gavà. A nosaltres, a data d’avui, no ens consta 
aquesta demanda ja que disposen d’espais a Gavà on realitzar les seves exposicions i locals 
cedits per l’ajuntament. De totes maneres ho contrastarem. 
 
 
Finalment, també la sra. Marta Jiménez, digué que l’escola és un dels espais de socialització 
més importants de què disposem, el lloc on els nostres infants i joves aprenen bona part dels 
valors necessaris per a la convivència i la cohesió social. També és el lloc on els infants i joves 
passen més hores al dia, i per tant, on més possibilitats hi ha de detectar problemes i 
disfuncions, tant a nivell individual com grupal, que poden arribar a condicionar negativament 
la seva personalitat adulta, si no s’hi dóna una resposta adequada. Tots els estudis coicideixen a 
firmar que un dels problemes més greus per a la convivència en l’entorn escolar és l’assetjament 
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o bullying, que implica l’agressió continuada, verbal, psicològica, i en casos extrems física, 
entre iguals dins el grup de l’alumnat. També hi ha acord en el fet que, si bé els casos de 
bullying a l’etapa d’ensenyament secundari són més greus, també tenen una incidència menor 
percentualment, mentre que els casos que tenen lloc en l’etapa de primària són més nombrosos, 
si bé de gravetat generalment menor. Ara bé, el fet que els casos en l’etapa d’ensenyament 
secundari siguin més greus els fa probablement més visibles i fa que no es doni la importància 
que caldria a l’assetjament en l’etapa de primària, amb la falsa percepció que són “coses de 
nens” que amb l’edat se superen. En canvi, el fet que no es tallin aquests comportaments des de 
les etapes inicials és el que afavoreix que persisteixin en l’adolescència, havent perdut 
l’oportunitat de redreçar un comportament lesiu per a agredits i agressors quan encara l’infant és 
més receptiu a l’adquisició de valors i comportaments. Gavà es va crear fa uns anys la Xarxa 
Gavà Educa, dins el marc del Projecte Educatiu de Ciutat (presentat el 2007), que té entre els 
seus principis transversals l’educació en valors. Trobem, per una banda, que el blog d’aquesta 
Xarxa està inactiu des de l’any 2012, amb la qual cosa no es pot saber quines accions o 
polítiques s’estan duent a terme; per altra banda, trobem que l’assetjament escolar és una realitat 
en els nostres centres educatius, i que no hi ha cap pla específic per lluitar-hi a nivell de ciutat, 
cosa que deixa en mans dels docents i les famílies la problemàtica, sense que cap centre ni 
família pugui donar resposta efectiva quan es troba amb el problema, més enllà d’intervencions 
puntuals amb poc impacte en el conjunt de la població escolar. Per aquests motius, va formular 
el següent prec: Instem el govern local a reactivar la Xarxa Gavà Educa i crear grups específics 
de treball per detectar noves necessitats i problemàtiques dins el conjunt de la comunitat 
educativa local; Incloure en els objectius i eixos d’actuació de la Xarxa Gavà Educa elaborar un 
protocol de detecció, tractament i mediació en casos d’assetjament escolar, amb especial 
incidència en l’etapa d’educació primària. 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde, va respondre que l’Ajuntament de Gavà mitjançant 
els seu departament d’Educació te previst a l’any 2016 fer novament un procés de diagnosi, 
detecció i redefinició del PEC de Gavà. El Projecte Educatiu de Ciutat que es va definir al 2006 
i que ja va tenir una revisió, ha de comptar amb una nova redefinició segons una mirada 
participada de les necessitats educatives actuals. Per aquest motiu, s’està dissenyant un procés 
de participació que tingui present els diferents agents de la comunitat educativa gavanenca, de 
qual es pugui definir i crear els grups de treball per donar respostes i abordar les noves 
necessitats i problemàtiques. Des de la posada en marxa del PEC al 2007, la Xarxa Gavà Educa 
ha comptat amb set Jornades PEC i amb un Fòrum PEC (2011) on es consensuaven nous reptes 
educatius de ciutat i a partir d’aquests, els Grup Impulsor del PEC ha guiat, vetllat i proposat 
accions en el marc de la definició col· lectiva del darrer Fòrum PEC al  2011.  En quant a la seva 
preocupació pel bullying cal conèixer que dins la programació estable de la Guia Educativa els 
diferents departaments de l’ajuntament estan proporcionant i gestionant activitats didàctiques 
als joves dels centres escolars que es poden considerar com accions d’educació en valors. Per 
mencionar algun exemple: Audiència educativa, Mart XXI, xerrades i formacions de la policia 
local, activitats d’educació per la Pau. A més, és un tema que es treballa amb les direccions dels 
centres, la inspecció o els serveis socials municipals, segons el cas. Finalment dir que en la nova 
definició del PEC, es considerarà la idoneïtat d’incloure la proposta que es demana sobre 
l’assetjament escolar.         
 
 
 
Un cop conclòs el torn de la formació política d’ERC, va començar el corresponent al Grup 
Municipal de GSSP. 
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En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, la sra. Verónica Borja, va exposar --com a 
antecedents del prec que després formularia-- que el Ayuntamiento de Gavà durante este año 
presentó la campaña “Civic - Incívic”, centrada en concienciar a la ciudadanía de la necesidad 
del mantenimiento de nuestra ciudad entre todos. Pese a ello, comprobamos que hay zonas que 
son altamente propensas a actos incívicos, como ocurre en la zona de la Illa, donde cada día 
amanecen en las paredes de nuestros comercios y el Mercat del Centre multitud de folletos de 
publicidad de productos y eventos que se celebrarán en nuestra ciudad. Esta situación supone 
una mala imagen de nuestra zona comercial, además del coste que genera a los servicios de 
limpieza y el malestar de los comerciantes de encontrar sus escaparates en mal estado.  Per tot 
l’anterior va fer el següent pret: Se coloquen nuevos espacios de expresión ciudadana en: 1) En 
la zona de la Rambla de Joaquin Vayreda con c/ Màrtirs del Setge de 1714, cercano a la estatua; 
2) En la zona del Mercado por tal de que se dejen de usar sus vidrieras con ese fin. Esta zona 
podría también ser usada para la publicidad de eventos y actividades de la Casa Gran; 3) En la 
c/ Sant Pere fuera de la Illa pero en la zona comercial, hacia Ayuntamiento. 
 
En l’actualitat --contestà la sra. Rosa-María Fernández-- tenim i estem treballant en sistemes 
d’expressió ciutadana més dinàmics, més econòmics i més ecològics. Com ho son les Pantalles 
de la Torre Lluch i els Totems de l’Illa, que donen la possibilitat d’informàticament donar a 
conèixer activitats, actes, campanyes comercials com per exemple la campanya de nadal. En 
aquesta línia i d’acord amb les necessitats d’entitats, associacions, coordinarem l’ús d’aquests 
sistemes d’expressió que fan possible les noves tecnologies. 
 
 
Contestat el prec, la mateixa regidora de GSSP va passar a formular un segon en el qual, 
expressà que nos informan que en la Avenida L’Eramprunyà hay falta de iluminación, 
concretamente nos hacen referencia al tramo donde se ubica la finca con nº 3-5. Nos añaden los 
vecinos de este edificio, que hay múltiples zonas con azulejos levantados, habiéndose 
provocado algún tropiezo debido también a esa falta de luz en la zona. Se nos informa que en el 
pasado ya se había expuesto la problemática ante el Ayuntamiento sin haberse resuelto todavía. 
Per aquests motius va formular el següent prec: 1) Se revise la zona por tal de comprobar la 
falta de iluminación pudiendo solventarse con la instalación de alguna farola o punto de luz en 
la fachada; 2) Se contacte con la comunidad de propietarios de la finca para informarles de los 
trámites a realizar y que puedan colaborar en la decisión final que se tome; 3) Se arreglen los 
desperfectos que puedan haber en el acerado que afecta a esa zona de la calle 
 
Respecte al enllumenat que vostè indica, --respongué la sra. Rosa-María Fernández-- he 
d’informar-li que estudiarem la manca de llum al tram concret, per a millorar la il· luminació 
mitjana de la vorera. Respecte al paviment de la vorera, requerirem a Gas Natural per a que ho 
repari, ja que les que ho estan afectant, son canonades particulars del edifici. 
 
 
Tot seguit va prendre la paraula el sr. Miguel Herrera, regidor del grup de GSsP, per manifestar 
que según los datos del Consejo General del Poder Judicial, desde 2007 hasta septiembre del 
2013, en el Estado Español, se han llegado a 500.000 ejecuciones hipotecarias, de las cuales 
96.927 han sido en Cataluña. Según el informe presentado por el Colegio de Registradores de la 
Propiedad, sólo durante el año 2012, la banca se quedó más de 30.034 primeras viviendas por 
impago de creditos hipotecarios. Eso supone 115 desahucios de vivienda habitual por día hábil. 
Cataluña es la Comunidad Autónoma que encabeza todos los ranquings, tanto de ejecuciones 
hipotecarias como de desahucios. Según los datos del Consejo General del Poder Judicial del 
2013 se ejecutan 45 lanzamientos de media al día. La Junta de Gobierno Local del 



 39 de 52

Ayuntamiento en sesión ordinaria celebrada el día 24 de enero de 2014, aprobó la “moció per la 
sanció dels immobles permanentment desocupats propietat d'entitats financeres i altres grans 
empreses”. Desde aquel momento han pasado casi dos años durante los cuales no tenemos 
constancia de que se haya realizado ninguna acción del gobierno municipal. La actividad del 
gobierno se detiene, pero las cifras de desahucios antes vistas ni se detienen ni mejoran. En el 
2015, según datos publicados por el Consejo General del Poder Judicial (CGPJ), entre el 1 de 
enero y el 31 de marzo el número de lanzamientos practicados (osea, desahucios) fue de 18.869, 
lo que supone un incremento del 2,1 % respecto al mismo periodo de 2014. Casi uno de cada 
cuatro lanzamientos practicados en el primer trimestre del año se produjo en Cataluña, con 
4.420 (el 23,4 % del total). A la vista de todos estos motivos, y sabiendo que ya hay 
ayuntamientos como Barcelona, Santa Coloma de Gramenet, Terrassa o Girona que ya han 
multado a bancos por tener viviendas vacías. Per tot l’anterior va preguntar: ¿Cuántos pisos han 
sido sancionados por su gobierno desde que aprobaron la moción en enero del 2014?  
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde de l’equip de govern va informar el següent: En  
Gavà, tenemos dos líneas de acción en relación al tema de los desahucios y que están siendo 
efectivas. La primera fue la creación de la Taula pel Dret a l’Habitatge donde están implicados 
todos los agentes: bancos, la PAH, entidades sociales y el propio ayuntamiento con el objetivo 
de evitar desahucios. Esta ha sido una acción claramente eficaz, a partir de aquí se han 
establecido relaciones con los bancos y la PAH que han evitado desahucios.  A raíz del acuerdo 
de 24 de enero de 2014 la Junta de Govern Local, donde  se aprobó la moción para la sanción de 
los inmuebles permanentemente desocupados propiedad de entidades financieras y de otras 
grandes empresas, identificamos, a través del padrón y de los consumos, inmuebles en manos de 
los bancos y promotores inmobiliarios que podían estar desocupados. Hicimos los 
requerimientos necesarios para que nos confirmaran la información y les instábamos a que 
cedieran los pisos vacios a l’Oficina Local d’Habitatge de Gavà para destinarlos a alquiler 
social. De los diversos pisos que barajábamos identificamos 5 pisos en manos de la SAREB que 
con mucha probabilidad llevaban mas de dos años desocupados. También creamos la tasa 
municipal correspondiente para la incoación de expedientes para la utilización anómala d’un 
piso o de un edificio de pisos.  Finalmente hicimos un requerimiento a la SAREB  para que 
procediera a la ocupación inmediata de los 5 pisos identificados o que los cediera a l’Oficina 
Local d’Habitatge para que los gestionar en régimen de alquiler social. La SAREB no ha 
respondido y próximamente procederemos a incoarle un  expediente por utilización anómala de 
pisos y aplicarle  la sanción correspondiente.  
 
El sr. Miguel Herrera va tornar a intervenir per dir si en l’actualitat s’havia sancionat o multat a 
alguna entitat bancària ja que aquesta era la pregunta que ell havia formulat.  
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz contestà que primer s’havien fet els requeriments oportuns per tal de 
no crear inseguretat jurídica i després d’un marge raonable i prudencial es realitzarien les 
accions corresponent per la utilització anòmala d’habitatges. 
 
L’alcaldessa, sra. Raquel Sánchez, va prendre la paraula per manifestar que s’havien hagut de 
fer les comprovacions oportunes mitjançant la instrucció --prèvia i imperativa-- de l’expedient 
per tal constatar que l’habitatge havia estat desocupat durant dos anys. En qualsevol cas va dir 
que se’l mantindria informat de l’estat dels expedients. 
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Per acabar el torn de precs i preguntes de GSSP, també el sr. Miguel Herrera va exposar --com 
antecedents de la pregunta que desprès faria-- que  desde que fuimos elegidos como regidores 
por la población de Gavà hemos solicitado información específica al gobierno en 23 ocasiones, 
en base a nuestro derecho de acceso a la información como cargos electos. De estas 23 
solicitudes de información solo nos han contestado en 8 ocasiones.  Y de las 8 respuestas que el 
gobierno nos ha dado solo 2 llegaron dentro del plazo establecido por la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, reguladora de las Bases del Régimen Local en su artículo 77, que dice así: 

Artículo 77  
“Todos los miembros de las Corporaciones locales tienen derecho a obtener del 
Alcalde o Presidente o de la Comisión de Gobierno cuantos antecedentes, datos o 
informaciones obren en poder de los servicios de la Corporación y resulten precisos 
para el desarrollo de su función. 
La solicitud de ejercicio del derecho recogido en el párrafo anterior habrá de ser 
resuelta motivadamente en los cinco días naturales siguientes a aquél en que se hubiese 
presentado”. 

 
Teniendo en cuenta que la ley les obliga a contestar en un plazo de 5 días y que ustedes están 
incumpliendo la ley, desde Gavà, Sí se puede realizamos la siguiente pregunta:¿Cómo piensan 
subsanar esta situación de incumplimiento de la ley reiterada que comete su gobierno, y que 
dificulta la tarea del resto de partidos? ¿Modificarán el Reglamento Municipal para que se 
ajuste correctamente a la legalidad y así no dificultar el trabajo del resto de concejales del 
ayuntamiento que no forman parte del gobierno? 
 
El sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde, va respondre el que segueix: Por ponerle un ejemplo, entre el 
día 2 de octubre y el día 2 de diciembre, usted o su grupo han realizado 35 preguntas o 
peticiones de información en 42 días laborables. Prácticamente una petición por día laborable, 
obviando las que usted realiza de manera oral en secretaría o en diferentes departamentos. En 
primer lugar, y todo y que usted las agrupe todas en un mismo concepto, debería usted 
diferenciar entre las que son de acceso a expedientes que requieren 5 días y otras de las que 
según el ROM y la norma disponemos de más tiempo para celebrarlas debido a que deben 
elaborarse y no siempre se pueden entregar con la celeridad deseada. Desde los servicios 
municipales se trabaja para poder dar respuesta a todas sus peticiones, y se han dado respuesta a 
la mayoría de ellas, pero una vez consultada la Secretaria de este Ayuntamiento sobre esas 
peticiones masivas, y de acuerdo con la Sentencia del Tribunal Supremo de 28 de mayo de 1997 
y en concordancia con el artículo 18.1 e) de la Ley 19/2013, de 9 de diciembre de 
Transparencia, Acceso a la Información Pública y Buen Gobierno, su petición de información es 
manifiestamente repetitiva, tiene carácter abusivo, y no está justificada con la finalidad que 
persigue, y puede obstruir el funcionamiento de la corporación, y como comprenderá, no 
dejaremos de atender necesidades de los ciudadanos para, como ha sucedido en diversas 
ocasiones, darle información que ya está disponible en la web municipal, o que incluso usted ha 
recibido por haber sido aprobada en los órganos colegiados de los que usted forma parte, o 
incluso, cuando usted ha solicitado información que según el Título II de la Ley 19/2014, del 29 
de diciembre de Transparencia, acceso a la información pública y buen gobierno, se está 
elaborando para ser publicada en el portal de transparencia, y usted podrá tener acceso cuando 
se publique como cualquier otro ciudadano. Dicho esto, permítame que le insista, desde los 
servicios municipales se trabaja para poder dar respuesta a todas sus peticiones y recuerde que 
los servicios municipales tienen como principal objetivo prestar servicios ala ciudadanía. 
 
El sr. Miguel Herrera  va prendre novament la paraula per dir que volia saber si estava entorpint 
el treball de l’administració.  
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Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-
i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
Grup Municipal del PP.  
 
En un primer, la regidora del PP, sra. Mónica Parés, formulava a l’equip de govern el prec de 
que atenent la importància i eficàcia dels Consells municipals que s’han constituït a la ciutat en 
els darrers anys, caldria ampliar els àmbits en els que s’hi treballa. La seguretat i el civisme són 
uns àmbits en els que la participació ciutadania podria millorar la nostra convivència tot 
coordinant la ciutadania amb les Forces i Cossos de Seguretat de l’Estat i Agents Cívics de la 
ciutat. Cal anar més enllà de la APP de Seguretat Ciutadana que no arriba a tota la ciutadania ni 
a tots els àmbits de ciutat. Es per tot l’exposat, que formulà el següent prec: Que es constitueixi 
el Consell Municipal de Seguretat i Civisme de Gavà tot millorant la coordinació de la 
ciutadana i de tots àmbits de ciutat amb les Forces i Cossos de Seguretat de l’Estat i els Agents 
Cívics. 
 
La sra. Rosa-María Fernández va dir respecte d’aquest prec que si bé, és cert que hi han 
municipis que disposen de Consells Municipals de Seguretat i civisme, com per exemple 
Cornellà, a Gavà, disposàvem de mecanismes de participació ciutadana, de proximitat i relació 
tant amb els ciutadans, com amb associacions, entitats i gremis, on treballem de forma 
coordinada. La transparència, la proximitat, el diàleg i la coordinació son premisses bàsiques a 
aquests sistemes de participació ciutadana com la Junta Local de Seguretat, l’alcaldessa als 
barris, les Regidories de Barri I la policia de proximitat. No obstant, i sempre oberts a noves 
idees, ho estudiarien. 
 
 
Tot seguit, es va passar a un segon prec o pregunta del PP.  I així la sra. Mónica Parés, com 
antecedents, es va referir a que, en els darrers dies hem celebrat les Festes de Sant Nicasi de la 
ciutat. Amb motiu de les mateixes i de les posteriors festes de Nadal i Reis l’Ajuntament de 
Gavà a imprès una guia que reculls totes les activitats que es duran a terme. Aquesta guia, però 
només ha estat editada en català i en castellà només apareixen els anuncis publicitaris d’alguns 
serveis, comerços o empreses. Es per tot l’exposat, que va formular el següent prec: Que les 
guies d’activitats que editi l’Ajuntament de Gavà amb motiu de les festes majors o altres 
esdeveniments siguin bilingües per poder arribar al major nombre de veïns i veïnes de Gavà 
atenent que la major part de la nostra població és castellanoparlant. 
 
Com ja saben, --va respondre el sr. Miguel-Àngel Díaz-- perquè és una pregunta que es fa 
reiteradament en els plens, fem un programa de festes només en català fonamentalment per un 
tema econòmic. És molt costós traduir i editar en bilingüe i no es justifica la despesa perquè la 
informació a traduir és molt bàsica i fàcilment comprensible per a tothom. Són els noms dels 
actes, els horaris i els llocs on tenen lloc. De totes maneres, no és voluntat de l’ajuntament fer la 
seva comunicació únicament en català i per això estudiarem en cada cas la conveniència 
d’introduir el castellà. Un exemple que vostè segurament recordarà és la campanya contra la 
violència masclista que s’ha fet totalment en bilingüe. Per tant, mirem cas a cas la conveniència 
i la millor forma de donar resposta al seu prec 
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Contestat el prec, la mateixa regidora del PP va passar a formular un altre en el qual, expressà 
que la platja de Gavà ha estat una de les platges que el Ministeri de Medi Ambient del Govern 
d’Espanya esta regenerant per recuperar sorra en el nostra litoral a més de protegir el sistema de 
dunes. Aquestes actuacions que han suposat una inversió de 60.000 € hauria de servir també per 
realitzar una campanya de projecció de la nostra costa. Cal que totes les administracions 
treballin de manera coordinada per tal de fer de la nostra platja un destí atractiu durant tot l’any, 
reclamant tots els serveis necessaris per millorar la seva qualitat. Es per tot l’exposat que 
formular el següent prec: Que entre els actuacions que s’estan duent a terme a la nostra platja, 
s’instal· lin serveis públics, un element més necessari atenent que és un espai visitat durant tot 
l’any; Que s’estudiï la possibilitat de que aquests serveis s’adjudiquin a una empresa, puguin ser 
de pagament i així poder cobrir les seves despeses de neteja i manteniment. 
 
En relació al prec la sra. Rosa-María Fernández va respondre el que segueix: Si bé es cert, que 
gràcies a l’actuació de la nostra Alcaldessa amb el Ministeri de Medi Ambient, s’ha aconseguit 
una primera fase d’actuació, on s’han realitzat una sèrie una mesures inicials i paliatives. Hem 
de continuar treballant per a solucionar definitivament aquest problema, per lo que celebrem 
que s’adhereixin i recolzin les mesures definitives que la nostra Alcaldessa, està reclamant als 
responsables del Govern del Estat i de la Generalitat, donat la responsabilitat que tenen ambdues 
administracions en matèria d’ordenació, gestió, protecció i conservació del Litoral, així com  la 
Direcció del Port de Barcelona, en tant, responsable del seguiment i vigilància. Així mateix, 
aquesta setmana hem tancat reunió del Pla d’usos de Temporada de Platja, i en breu, abordarem 
no només el Pla d’usos de temporada de Platja pel 2016, sinó també una sèrie de Serveis i 
Accions atemporals per a la nostra platja, donat que es un espai que tots disfrutem a qualsevol 
temporada. 
 
 
En un nou prec, aquest cop a càrrec del sr. Josep Llobet, es va exposar que en els darrers dies 
hem vist als mitjans de comunicació locals i supramunicipals com es creuaven missatges entre 
un grup municipal i un sector dels aficionats del Club de Fútbol Gavà. Des de l’Ajuntament s’ha 
de fomentar l’esport a la ciutat i també cal vetllar per el joc sigui evitant acusacions sense 
fonaments quan aquestes afectes a una entitats esportiva de la ciutat i a la seva afició. Es per tot 
l’exposat, que va formular el següent prec: Que el Govern Municipal realitzi, en coordinació 
amb el Club de Futbol Gavà, una campanya que incentivi als gavanencs i gavanenques a 
conèixer l’entitat i assistir a l’estadi de la Bòbila per tal d’acabar amb la confusió de les darreres 
setmanes i recuperar el prestigi de la nostra afició. 
 
Per part de l’equip de govern el regidor de l’equip de govern, sr. German Barrena, va respondre 
que el C.F. Gavà és una de les Entitats esportives més conegudes de la ciutat pels gavanencs i 
gavanenques degut a la seva historia  i al seu recorregut esportiu. Pel que fa a la seva proposta 
de campanya per donar a conèixer l’entitat i incentivar a assistir al camp, li haig de dir, que els 
mitjans de comunicació municipals informen setmanalment  de l’agenda esportiva del club, dels 
resultats esportius i de totes aquelles noticies que tenen a veure amb l’entitat, al igual que fan 
amb la resta d’entitats esportives de la ciutat. Per altre banda, el departament d’esports treballa 
en la línia que vostès proposen des de fa molt de temps, posant en valor el gran teixit esportiu 
local i les Entitats esportives de Gavà que fan una gran tasca esportiva però també social, 
sobretot en edats de formació que és on estem segurs que hem seguint treballant, per  tal de 
educar als nostres menors a través del valors de l’esport com el treball en equip, la solidaritat, 
l’esforç i sobretot  el respecte. 
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Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el sr. Josep Llobet, es va fer ressò de que la 
Sala de Plens de l’Ajuntament de Gavà i altres espais i sales de ‘edifici han estat protagonistes 
de la gravació d’una sèrie televisiva que s’emetrà a una cadena privada del nostre país en els 
propers mesos. Actuacions com aquest han de ser aprofitades per l’Ajuntament per donar major 
projecció a la ciutat i a tots els nostres recursos. És per tot l’exposat, que va formular la següent 
pregunta: Quins seran els ingressos rebuts per l’Ajuntament de Gavà per lloguer de les nostres 
instal· lacions durant les darrers setmanes? Quins ha  estat els acord als que s’ha arribat amb la 
productora per tal de que el nom de la nostra sigui reconegut pels espectadors? Estan previstes 
altres cessions d’espais de la ciutat per a gravacions durant els propers mesos? En cas afirmatiu, 
detallar. 
 
El sr. Jordi Tort, va respondre que L’Ajuntament de Gavà rebrà 1451,71 € pels dies, no 
setmanes, de rodatge. Concretament 1.136,44 € de servei d’assistència tècnica, manteniment i 
neteja i 331,50 € de pàrquing i dipòsit. Afegí que hi ha un acord concret amb la productora en 
relació a que el nom de la nostra ciutat aparegui en els crèdits finals i una menció d’agraïment 
cap a l’Ajuntament de Gavà. En relació a si hi haurà més cessions d’espais de la ciutat per a 
gravacions, va respondre que no ho sabien, ja que, si bé no és estrany, la seva periodicitat  no 
estava a les seves mans, i menys quan la ciutat estava al catàleg de la Barcelona Film Comission 
que vehicula algunes de les peticions de filmació a la nostra ciutat. 
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
1) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL D’ERC EN 

RELACIÓ ALS ATACS DEL GOVERN DE L’ESTAT A LA NORMAT IVA 
CATALANA SOBRE POBRESA ENERGÈTICA  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  d’ERC en relació   
als atacs del govern de l’estat a la normativa catalana sobre pobresa energètica declaració que, 
després del debat, va ser aprovada per unanimitat de tots els grups municipals, i diu així:  
 
Exposició de motius 
 
El 23 de desembre de 2013 s’aprovà el Decret-llei 6/2013, pel qual es modifica la Llei 22/2010 
de 20 de juliol, del Codi de Consum de Catalunya incloent: 
 

a) Definició de pobresa energètica (nova lletra v a l’article 111-2) 
b) Protocol a seguir en cas de talls de subministrament d’electricitat o gas (afegir 3 punts a 

l’art. 252-4) 
 
Aquesta llei impedia els talls de novembre a març i negociar el deute acumulat. 
 
El govern de l’Estat va emetre recurs d’inconstitucionalitat la qual cosa suposà la suspensió de 
la vigència i aplicació de la normativa 
 
El Govern de la Generalitat aprova la Llei 20/2014, de 29 de desembre, de modificació de la llei 
22/2010, de 20 de juliol, de Codi de Consum de Catalunya 
 
En aquesta llei: 
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- L’art. 3 defineix que és pobresa energètica i persones en situació de vulnerabilitat 
- L’article 17 especifica el procediment per evitar els talls de subministrament d’aigua, 

energia i gas  
- L’art. 18 inclou un telèfon d’informació gratuït per als serveis bàsics en les factures 
- La disposició addicional primera, crea el Fons d’atenció solidària de subministraments 

bàsics per tal que les unitats familiars que no poden complir els compromisos de 
pagament dels serveis de subministrament d’aigua, electricitat o gas 

- Inclou una disposició derogatòria sobre el Decret Llei 6-2013 raó per la qual el Tribunal 
constitucional (TC) va acorda no pronunciar-se sobre la constitucionalitat de l’esmentat 
Decret   

 
A instàncies de la Plataforma d’Afectats per les Hipoteques (PAH), l’Aliança per la Pobresa 
Energètica (APE) i l’Observatori pels drets econòmics, socials i culturals (Observatori DESC) el 
Parlament de Catalunya va aprovar la Llei 24/2015, de 29 de juliol, de mesures urgents per 
afrontar l’emergència en l’àmbit de l’habitatge i la pobresa energètica provinent d’una ILP 
promoguda per aquestes entitats. Aquesta llei és vigent des del 6 d’agost . 
 
En aquesta Llei s’inclou l’article 6. Mesures per evitar la pobresa energètica 
 

1.- Les administracions públiques han de garantir el dret d’accés als subministraments 
bàsics d’aigua, gas i electricitat 
2.- S’ha d’establir la comunicació als Serveis Socials i la seva intervenció prèviament a 
la concessió d’ajuts per evitar els talls de subministraments 
3.- Les administracions públiques han d’establir acords amb les companyies de 
subministrament per garantir que concedeixin ajuts a fons perdut o apliquin descomptes 
molt notables en el cost dels consums mínims 
4.- Abans d’un tall de subministrament cal l’informe dels serveis socials municipals i 
s’ha de garantir el subministrament i l’aplicació dels ajuts necessaris del punt 3 
5.- L’empresa ha d’informar d’acord amb l’art 17 de la Llei 22/2010 

 
Ha estat aquest mateix mes d’octubre que el TC ha admès a tràmit el recurs 
d’inconstitucionalitat emès pel govern de l’estat sobre els articles de la Llei 20/2014 relacionats 
amb la pobresa energètica, en concret pel que ens afecta els articles 3, 17 i 18,2i disposa de 5 
mesos per estudiar el recurs. 
 
En relació a la Llei 24/2015, de 29 de juliol, el Govern de l’Estat ha comunicat a la Generalitat 
que considera discutible la constitucionalitat d’algun dels seus articles i per aquest motiu 
demana una comissió bilateral Estat-Generalitat de tal manera que s’allarga el termini per 
presentar recurs davant el Tribunal Constitucional del 6 de novembre al 5 de maig de 2015. 
Durant aquest termini, doncs, la llei serà vigent. 
 
El grup municipal d’ERC , davant la gravetat que suposa aquest nou intent del govern de l’Estat 
de derogar legislació que garanteix els serveis bàsics a les persones en situació de pobresa 
energètica tot just en aquest període de l’any presenta aquesta  
 
DECLARACIÓ 
 
PRIMER .- L'Ajuntament de Gavà rebutja enèrgicament l'actitud del govern de l'estat espanyol 
en allò que fa referència a recórrer al TC qualsevol resolució que la Generalitat de Catalunya 
porta endavant per pal·liar la pobresa energètica 
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SEGON.- Insta el Govern de la Generalitat a seguir impulsant polítiques de suport a les 
persones que es troben en situació d'emergència en l'àmbit de l'habitatge i la pobresa energètica 
 
TERCER.- Donarà compliment a l’article 6.3 de la vigent Llei 24/2015, de 29 de juliol, en allò 
que fa referència a l’establiment d’acords amb les companyies de subministrament per garantir 
que concedeixin ajuts a fons perdut o apliquin descomptes molt notables en el cost dels consums 
mínims a càrrec del benefici que aquestes empreses obtenen amb la prestació d’aquests serveis 
 
QUART .- Traslladarà aquest acord al Govern de l'Estat i al de la Generalitat de Catalunya per 
al seu coneixement i efectes. 
 

---------- 
 

El sr. Albert Massana, regidor i portaveu del grup municipal d’Esquerra Republicana de 
Catalunya, va donar lectura a la Declaració Política i, a continuació, el sr. Ramon Castellano, 
tinent d’alcalde i portaveu del grup municipal de CiU va dir que la Declaració Política recollia 
un dels nombrosos atacs que el Govern de l’Estat feia envers el govern català. En aquest sentit, 
el govern de l’Estat acostumava a interposar recursos d’inconstitucionalitat contra les 
disposicions normatives que aprovava la Generalitat i aquest n’era un exemple més que 
suposava deixar desvalguda a les persones més vulnerables ja que no podien disposar dels 
serveis bàsics d’electricitat, aigua o gas. Va mostrar el seu suport a totes les iniciatives que 
tinguessin com a objectiu polítiques socials de suport a les persones que es trobaven en el 
llindar de la pobresa energètica.   
 
Va esmentar que la felicitació de Nadal de l’ajuntament evocava a tenir present que es tractaven 
de dates per compartir en família i ser solidaris --tot recordant que la felicitació nadalenca 
comptava amb el magnífic eslògan del sr. Josep Soler i la vistosa il·lustració de la sra. Mercè 
Carbonell-- i s’havia de tenir present que moltes famílies no només no podrien gaudir de moltes 
opcions de consum si no que a més tenien la incertesa de no saber si podrien passar en Nadal 
amb electricitat o aigua. 
 
 
La intervenció del grup municipal del Partit Popular va anar a càrrec de la regidora i portaveu 
sra. Mónica Parés, va dir, de manera literal, el que segueix: “Des del Grup Municipal Popular 
anuncien la nostra abstenció a la Declaració Política que avui ens presenta el Grup d'Esquerra 
Republicana de Catalunya. 
 
I ho fem per diversos motius però especialment, per responsabilitat amb les accions dubtes a 
terme pel nostre Partit davant la pobresa, la pobresa energètica, els desnonaments i també per 
respecte a les decisions dels Tribunals de Justícia. 
 
La Generalitat de Catalunya va aprovar el Codi de Consum que va ser portat davant del 
Tribunal Constitucional perquè enteníem que s'excedia en les seves competències. I per poder 
aplicar-lo, la Generalitat va voler fer la trampa i aprovar un Decret-Llei. Va haver una nova 
regulació legislativa fins arribar a la Llei 24/2015, de 29 de juliol d'enguany. 
 
Aquesta Llei sobre mesures urgents per a fer front a l'emergència habitacional i a la pobresa 
energètica hem de recordar que no ha estat recorreguda davant del Tribunal Constitucional i que 
el PP només va votar en contra de 2 articles i es va abstenir en un altre. 
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A més, aquesta Llei és fruit de la societat civil, de la Iniciativa Legislativa Popular i no del 
darrer Govern de la Generalitat governada per CiU i recolzada per ERC ja que tant uns com els 
altres estaven més pendents aprovacions més identitàries i menys necessàries al Parlament de 
Catalunya. 
 
I ara que sembla que Esquerra Republicana de Catalunya seguirà tenint força poder de decisió 
en un futur Govern de la Generalitat li demanem que abans de criticar al Govern de l'Estat, 
exigeixi a la Generalitat allò que li és competent: reforma de la renda mínima, creació del Fons 
contra la pobresa energètica, pacte contra la pobresa que mai es va arribar a crear... 
 
I a més, tenint en compte que el gran problema és l'habitacional, doncs els hi recordarem que 
aquests varen començar l'any 2008. Entre els anys 2008 i 2011 es van produir el 60% dels casos 
de problemàtica hipotecària durant els quals totes les administracions es van mostrar impasives. 
 
Va ser un Govern del Partit Popular al Govern d'Espanya el que va prendre mesures com:  
Supressió immediata i establiment d'un termini de 4 anys pel desnonaments de persones en 
situació de vulnerabilitat; Creació del Fons Social d'Habitatge; Limitació dels interessos de 
demora; Limitació de la taxació de l'habitatge per que la subhasta no fos inferior al 75% del 
valor de l'escriptura; Capacitat del jutge de valorar les clausures abusives... 
Amb tot, en els darrers anys s'han evitat 45.000 desnonaments a Espanya. 
 
Entenem que aquestes actuacions poden semblar insuficients però hem estat els únics que les 
hem aplicat quan altres creaven el problema, no el veien, no el volien veure i tenien pisos buits 
con els 3.200 que tenia el Govern de la Generalitat durant el Tripartit. 
 
Ara caldrà que totes les administracions treballin dins de les seves competències, que no 
envaeixin les dels altres i que els acords amb les empreses es facin des de la conscienciació i no 
des de la imposició.” 
 
 
Pel que fa al grup municipal de Gavà, Sí se Puede, el portaveu sr. Miguel Herrera va manifestar 
que estaven clarament a favor d'ajudar a totes aquelles persones que viuen amb precarietat a 
causa de la pobresa energètica.  
 
Si bé la llei de la Generalitat no els hi semblava realment completa, sinó un ajornament del 
deute energètic, la petició que feia ERC i que era realment el que concernia en aquesta qüestió, 
sol·licitava en el tercer punt uns acords amb les elèctriques a fons perdut, la qual cosa els hi 
semblava una mica més que lògic tenint en compte que solament a Catalunya les empreses 
d'energia havien obtingut 5.000 milions d’euros en ingressos en el que portaven l'any 2015.   
 
 
El sr. Carlos García, regidor del grup municipal de Ciutadans va posar de relleu que la formació 
política que representava plantejava al seu programa electoral per a les eleccions del proper dia 
20 de desembre un Pla de Xoc contra la Pobresa Energètica i que s'impedeixi que es realitzessin 
talls d'energia. Per aquesta raó va advocaven per incloure una secció, la tercera, en el capítol II 
del Títol I de la Constitució, consagrada als drets socials. Entre ells, pretenien garantir el dret 
d'accés, "en condicions d'igualtat, al gaudi dels serveis públics i als serveis econòmics d'interès 
general". Sobre la base del dret espanyol i de la UE aquests serveis públics essencials serien, 
almenys, l'aigua, l'electricitat i les telecomunicacions. 
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Per tot això i sense tenir en compte la politització que feia el grup d’ERC en la Declaració va 
avançar que votarien a favor de la Declaració presentada per ERC. 
 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde i portaveu del Partit Socialista de Catalunya va 
intervenir per dir que, en primer lloc, donarien suport a la Declaració Política perquè pensaven 
que no hi havia motius suficients per recórrer davant l’Alt Tribunal. A banda d’això, trobava 
insuficient el contingut del Decret-llei ja que no era cap solució als problemes socials relatius a 
la pobresa energètica doncs només s’ajornava el pagament dels rebuts sol·licitant una normativa 
amb més vocació social i més resolutiva que anés encarada cap la justícia social. 
 
Va recordar que en el mes de febrer, a iniciativa del PSC i EUiA, es va aprovar una Declaració 
Política de suport a la Iniciativa Legislativa Popular que es va presentar al Parlament de 
Catalunya en el sentit de prendre mesures urgents mesures per fer front a l’emergència 
habitacional i a la pobresa energètica. 
 
Així les coses, va deixar palès que novament eren els municipis, amb els governs progresistes  
al capdavant, juntament amb l’Àrea metropolitana de Barcelona, els qui donaven resposta a les 
famílies afectades per la pobresa energètica ja que ni el govern estatal ni l’autonòmic estaven 
actuant per solucionar-ho. 
 
 
Per concloure el debat sobre la Declaració Política va ornar a prendre la paraula el sr. Albert 
Massana, qui va voler agrair a totes les forces polítiques el seu auport. 
 
 
2) -  DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNIC IPAL DE C’S 

RELATIVA AL PAGAMENT DEL DEUTE QUE TÉ LA GENERALITA T DE 
CATALUNYA AMB LES FARMÀCIES.  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  de C’s relativa al 
pagament del deute que té la Generalitat de Catalunya amb les farmàcies, declaració que, 
després del debat i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així:  
 
Desde el año 2012, el Gobierno de la Generalitat acumula retrasos e impagos con las farmacias, 
incluidas las de Gavà, mediante el Servicio Catalán de la Salud (Catsalut). 
 
En el mes de noviembre de 2014, el Consejo de Colegios de Farmacéuticos de Cataluña 
denunciaba que el Gobierno de la Generalitat que estaba incumpliendo su compromiso de 
liquidar antes de finalizar en 2014, la deuda con las farmacias que ascendía a un total de 
220.900.000 €. Actualmente, podemos comprobar como esta deuda asciende hasta los 
330.000.000 €. 
 
Dado que el sector farmacéutico es uno de los pilares básicos y esenciales de nuestro sistema 
sanitario, motivo por el cual, los perjuicios que sufren impactan de forma grave tanto en la 
globalidad del sistema sanitario, como en la ciudadanía más vulnerable, incluidos los 
ciudadanos y ciudadanas de Gavà.  
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Observamos que la situación en la que se encuentra este sector, provocada por los impagos de la 
Generalitat, genera la desprotección de muchos autónomos, el despido de trabajadores y 
trabajadoras del sector y el cierre de pequeñas empresas. 
 
Todos estos acontecimientos ponen en riesgo el derecho al acceso a los medicamentos por parte 
de la ciudadanía de Cataluña, y por tanto también de nuestro municipio. 
 
En los Presupuestos anuales de la Generalitat se recoge la previsión de gasto, pero año tras año 
vemos como el pago de los medicamentos no forma parte de las prioridades de nuestro gobierno 
autonómico; en el pasado, sólo tras el “aviso” de no dispensar más medicamentos con cargo a la 
administración pública catalana y empezar a cobrarlos a los destinatarios finales, consiguieron 
una cierta puesta al día mediante el FLA (Fondo Liquidez Autonómica): Hace unas semanas la 
banca declaró que estaba llegando al límite del riesgo de la cantidad de crédito que podía 
conceder a las farmacias catalanas, lo cual supondrá que no podrán efectuar pedidos de 
reposición y ello levará a la falta de medicamentos en las mismas. En el pasado mes de 
noviembre, el Gobierno de Esapaña ha comunicado que facilitará 110 millones de euros para el 
pago a las farmacias, pero esta cantidad sigue siendo insuficiente para solventar el problema, 
aunque es más de lo que ha puesto sobre la mesa el Gobierno autonómico de la Generalitat.  
 
El Estado del Bienestar tiene en la Salud uno de sus pilares básicos, y en momentos de crisis 
económica y alto porcentaje de paro, adquiere todavía mayor importancia, siendo impensable 
que en la Cataluña del siglo XXI sólo aquellos que puedan pagarlo tengan acceso a los 
medicamentos que necesiten. 
 
Desde el Grupo Municipal de Ciutadans-C’s Gavà reivindicamos que la responsabilidad de los 
poderes públicos en general y de la Generalitat en particular, es dar respuesta a las personas en 
situación de vulnerabilidad debido a su estado de salud. 
 
Por todos estos motivos, el Grupo Municipal de Ciutadans-C’s propone al Pleno la adopción de 
los siguientes acuerdos:  
 
Acuerdos: 
 
PRIMERO .- Instar al actual gobierno en funciones así como al próximo Gobierno de la 
Generalitat de Cataluña a convocar de manera inmediata la Mesa del Medicamento de Cataluña, 
con todos los agentes implicados en el sector (industria, distribución, oficinas de farmacia, 
consejos de colegios profesionales, patronales del sector, pacientes y el Departamento de 
Salud). 
 
SEGUNDO.- Instar y exigir al actual gobierno en funciones así como al próximo  Gobierno de 
la Generalitat de Cataluña a liquidar la deuda con las farmacias, aprobando un calendario de 
pagos que elimine la deuda existente.  
 
TERCERO.- Instar y exigir al actual gobierno en funciones así como al próximo Gobierno de 
la Generalitat de Cataluña a incluir una partida económica en el próximo Presupuesto 2016, con 
carácter finalista para hacer frente a los pagos pendientes. 
 
CUARTO . Dar traslado de estos acuerdos al Gobierno de España, los grupos parlamentarios del 
Congreso de los Diputados, al Gobierno en funciones de la Generalitat, al Parlamento de 
Cataluña y al Colegio de Farmacéuticos de Cataluña.  



 49 de 52

 
La Declaració política va ser aprovada per divuit (18) vots a favor (8 PSC, 3 C´s, 3 ERC, 2 
GSsP i 2 CiU), cap en contra, i dos (2) abstencions (PP), donant-se per tant el vot favorable de 
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El sr. Francisco Gavilán, regidor del grup municipal de Ciutadans com a ponent va dir que la 
Declaració Política es presentava per mostrar el seu suport al sector sanitari, pilar fonamental de 
l'Estat del Benestar, que des del 2012 portava patint demores per cobrar les seves factures amb 
la Generalitat. El sector farmacèutic havia hagut de suportar fins a un total de 330 milions de 
deute i aquesta situació havia produït el tancament de farmàcies o bé l'acomiadament de 
treballadors d'aquestes, per poder mantenir el servei. 
 
Seguidament, va donar lectura als acords de la Declaració Política. 
 
 
El sr. Antoni Rafanell, regidor del grup municipal de Convergència i Unió va informar que avui 
mateix s’havia fet efectiu el Fons de Liquidació Autonòmica (FLA) que permetria a la 
Generalitat fer front al deute amb les farmàcies. A més, s’havia pogut eixugar el deute dels mes 
d’agost i setembre i el nivell d’enduetament actual era el mateix que el de l’any anterior.  
 
En relació a les causes de la situació financera de la Generalitat va argumentar que es devia a 
una asfixia immediata del govern i que el FLA no era una donació ni un favor sinó un préstec  i, 
per tant, no els hi havien de donar les gràcies perquè disposessin dels diners i recursos dels 
catalans i catalanes. En aquest sentit, el dèficit fiscal de 16.000 milions que tenia Catalunya eren 
uns recursos que no havien tingut retorn i, si haguessin revertit en Catalunya no s’hauria tingut 
que fer cap retallada. 
 
 
Per la seva part, el sr. Josep Llobet, regidor de la formació política del PP va manifestar que 
seria breu en la seva intervenció atès que coincidia amb la exposició de motius que feia el grup 
de Ciutadans en la Declaració Política. Afegí que tot i que s’havien rebut els diners del FLA per 
fer front al pagament dels mesos d’agost i setembre que es devien a les farmàcies, aquestes 
tenien por que es tornés a reproduir la situació amb el pagament que tenien pendent del mes 
d’octubre.  
 
Va pregar al govern en funcions de la Generalitat de Catalunya i al futur nou govern que 
dediquessin els recursos dels impostos i altres fonts de financiació a les qüestions que afectaven 
als ciutadans com era el pagament de les farmàcies i no pas a qüestions identitàries.  
 
 
En el torn del grup municipal de Gavà Sí se Puede, el regidor Miguel Herrera va expressar que 
la salut és un dret i no un negoci i l'esforç que havien i estan realitzant les farmàcies (que no les 
farmacèutiques) havia de ser sufragat per així mantenir la qualitat dels serveis d'atenció mèdica 
a la ciutadania. És per tot això que considerem un just pagament el de la Comunitat Autònoma a 
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les farmàcies, excloent qualsevol ideologia o partidisme, i pensant únicament en el benestar dels 
nostres veïns i veïnes.  
 
 
El sr. Albert Massana, regidor i portaveu del grup d’ERC, va dir, de forma literal, el que 
segueix: “El C's ens porta una moció que, permetin-me dir-ho, és una mica tramposa. Hi ha un 
fet, i és que les farmàcies no estan cobrant dins dels terminis en que haurien de fer-ho, amb el 
conseqüent risc de no poder oferir el servei a la ciutadania en condicions. Ara bé, la moció 
obvia un element que nosaltres considerem clau perquè s'estiguin produint aquests retards, que 
no és altre que l'escanyament financer a que se sotmet la Generalitat de Catalunya. 

Podríem parlar del dèficit fiscal acumulat de la Generalitat, una administració que tindria prous 
recursos, amb un esforç fiscal molt gran per part de la seva ciutadania, per a pagar tots els seus 
serveis, si no estigués lligada a un Estat com l'espanyol i a una falsa solidaritat interterritorial 
perquè quan una cosa és imposada, deixa de ser solidaritat. 

Podríem parlar dels límits de dèficit imposats per l'Estat. Límits de dèficit que sorgeixen de la 
reforma constitucional exprés que el PP i PSOE van pactar un mes d'agost, d'esquenes a la 
ciutadania, per obeir els mandats provinents de Brussel·les. Uns límits de dèficit que han 
repartit de manera absolutament desigual i gens equitativa, carregant la major part del seu pes a 
les autonomies i als ajuntaments, i molt poca a l'administració central de l'Estat.  

Un Estat què ha incomplert reiteradament l'article 158 de la seva constitució. Aquest article diu: 
«En los Presupuestos Generales del Estado podrá establecerse una asignación a las 
Comunidades Autónomas en función del volumen de los servicios y actividades estatales que 
hayan asumido y de la garantía de un nivel mínimo en la prestación de los servicios públicos 
fundamentales en todo el territorio español». Això sempre s'ha incomplert amb Catalunya, de 
forma sistemàtica, i és l'arrel del problema. 

Això ens situa en el marc contextual, o en una part, si més no. Però si concretem més, ens 
trobem que el govern espanyol deu a la Generalitat 2.600 milions d'euros del Fons de Liquiditat 
Autonòmica, que havia de servir per solventar els problemes de les autonomies davant la manca 
de tresoreria. Un Fons que, a més a més, és summament trampós, especialment en el cas de 
comunitats com Catalunya, que generen prous recursos com per abastir els seus propis serveis. I 
ho és perquè, per uns diners que la Generalitat ja ha pagat amb anterioritat a l'Estat, i que aquest 
no li retorna en forma d'inversions i serveis, l'administració catalana ha de demanar un préstec 
per fer fronts a pagaments, pels quals ha de pagar interessos, com si d'un banc es tractés. En 
aquest sentit, la Generalitat ha pagat a l'Estat, des de l'entrada en vigor d'aquest fons el 2012, 
1900 milions d'euros. I s'obliden d'una altra cosa. Que aquests diners que l'Estat presta, tan 
bondadós amb les autonomies, especialment amb Catalunya (espero que s'hagi notat el to 
irònic), no els gestiona la Generalitat, sinó que és l'Estat qui fa els pagaments de les factures 
directament als proveïdors.  

Així que podríem dir que, qui està provocant els retards amb les farmàcies és, directament, 
l'Estat espanyol, que no abona les factures que la Generalitat li ha demanat que aboni, cenyint-se 
al control pressupostari que el propi estat li imposa. 

 Arribats a aquest punt, segur que la portaveu del Partit C's diu que és qüestió de prioritats. Així 
que, per acabar, enumeraré algunes, poques, despeses fetes pel govern espanyol, perquè si és 
qüestió de prioritats, potser que parlem de les de tots: 1.987.402,75€ en tendes de campanya per 
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a l'exèrcit de terra; 3.125.639,03€ en la neteja dels despatxos de la Moncloa que deuen quedar 
nets com una patena; 153.810.481,00€ en camions per a l'exèrcit; 293.000€ en pintures i 
antiguitats per a la residència oficial de l'ambaixador de Tòquio; 104.949€ en catifes per a la 
residència privada del rei; 1.300m€ en pagar a Florentino Pérez en el cas Castor; 914.000€ per 
fer dues còpies d'un projecte del ministre Wert sobre les tapes de bar. També es podria afegir 
els 13.000 milions que s’han regalat al sr. Florentino amb el cas Castor. 

Ara ja pot dir que, si no tenim diners, potser el que hem de fer és tancar TV3 i aquestes idees 
que acostumen a tenir des del seu partit. Mentrestant, nosaltres, ens abstindrem en la votació. 
Perquè volem que les farmàcies cobrin pel servei que presten, però no acceptem les trampes al 
solitari que planteja el grup del C's.  
 
Només afegir que els demòcrates creiem que cal acatar les lleis, i si és l'Estat qui no les acata, 
aleshores és evident que aquestes lleis són una riota, l'actuació de l'Estat una tirania, i que cal 
marxar-ne per construir un país seriós i decent”. 
 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor i portaveu del grup municipal del Partit dels Socalistes de 
Catalunya va avançar que donarien suport a la Declaració Política per diferents motius. En 
aquest sentit, si bé el govern central havia fet una injecció mitjançant el FLA el cert és que entre 
govern estatal i autonòmic mancava comunicació i utilitzaven l’estratègia electoralista i el càlcul 
polític en una qüestió tan sensible com era la farmàcia, qüestió que trobaven lamentable.  
 
Considerava que la Generalitat no havia fet de manera correcta els deures en algunes qüestions 
com ara el tema dels contractes però també era cert que el govern central ho havia complicat 
demorant el seu pagament per no estar d’acord amb la qüestió de la independència sense tenir 
en compte que al darrera hi havien molts empresaris i treballadors que depenien d’aquest 
pagament per tirar endavant. 
 
Va aprofitar per recordar que Gavà ja no tenia farmàcia de guàrdia a la nit ja que la Generalitat 
va suprimir aquest torn i ara la ciutadania es veia obligada anar a la ciutat de Viladecans, 
qüestió que perjudicava als veïns i veïnes de Gavà però especialment als col·lectius més 
sensibles com ara la gent gran. 
 
 
El sr. Francisco Gavilán, regidor de C’s, va tornar a prendre la paraula per dir que sense 
aprofundir en les despeses que realitzava la Generalitat va recordar la que feia amb els consulats 
catalans. D’altra banda, digué que eren coneixedors que actualment s'està començant a 
solucionar el problema de deute de les farmàcies, mitjançant el FLA, i s'estava pagant el deute 
sanitari de la Generalitat i tot gràcies a la solidaritat de tots els espanyols. Va recordar que en el 
dia d’ahir s'anunciava que Catalunya rebrà 3.034 milions que se li havien adjudicat del FLA en 
un únic pagament. 
 
L'esperit de la Declaració política era que tant la Generalitat com el Govern Central, facilitessin 
els tràmits perquè els afectats del sector sanitari puguin exercir un correcte funcionament i 
prestar un servei, que és necessari pels ciutadans, contribuint així amb l'Estat de Benestar. No 
podien acceptar que any rere any, la Generalitat realitzés uns pressupostos irreals, on la despesa 
sanitària és menor que el dels anys anteriors, i que, al seu torn, el govern central acceptés 
aquests pressupostos, sabent que no eren reals. Per acabar va dir que s’havia d'anar més enllà i 
no jugar amb la sanitat de tots els ciutadans. 
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Esgotats els assumptes a discutir, la sra. alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent 
les vint hores, vint-i-set minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en dono fe. 
 
              L’alcaldessa                                                                                   El secretari 
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